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Z MĚSTA
Slovo starosty

Milí Vracovjáci, 
držíte v rukou první číslo Vracovského zpra-
vodaje v  roce 2024. Zpravodaje, jehož spo-
lutvůrci jste právě Vy. Jsem velmi rád, že nás 
pečlivě zásobujete svými příspěvky a  foto-
grafiemi, díky čemuž je zpravodaj vždy plný 
zajímavých informací, postřehů či vzpo-
mínek na  doby dávno minulé. Dovolte mi, 
abych také já přispěl svou trochou do  po-
věstného mlýna a krátce se zastavil u něko-
lika důležitých věcí, které se v nedávné době 
udály, nebo nás naopak v brzké době čekají. 

Jednou z nich je vybudování nového dět-
ského hřiště v  ulici Řadová. Jde o  projekt, 
který odstartoval už na  podzim loňského 
roku. A nyní, s příchodem jara, je na progra-
mu jeho slavnostní otevření. Hřiště je hoto-
vé, ještě je potřeba, aby nově vysazená tráva 
nabrala na síle. Chtěl bych Vás tedy poprosit, 
aby prozatím byl respektován zákaz vstupu. 
O přesném termínu otevření se včas dozvíte. 
U dětských hřišť ještě chvíli zůstaneme. Pro 
letošní rok máme v plánu kompletně obno-
vit hřiště v  ulici Luční. V  rozpočtu je na  to 
vyčleněno několik stovek tisíc korun. Další 
hřiště a  sportoviště se pak dočkají nezbyt-
ných oprav či doplnění herních prvků. Pro-
jektem, který rovněž odstartoval na podzim 
loňského roku a  hotový by měl být na  pře-
lomu letošního jara a  léta, je rekonstrukce 
obřadní a  zasedací místnosti radnice. Jak 
už možná víte z  mých minulých příspěvků, 
díky rozsáhlým stavebním úpravám se tyto 
prostory zvětší, více prosvětlí a  celkově bu-
dou působit mnohem moderněji a  atrak-
tivněji. Ostatně, prohlédnout si je budete 
moci v  rámci plánovaného dne otevřených 
dveří. Ještě bych se rád zastavil u  projektu, 
který dle mého posune naše město o  po-
řádný kus dopředu. Jak už možná tušíte, 
jde o  výstavbu plnosortimentní prodejny 

potravin a  dalšího nepotravinářského zbo-
ží společnosti Billa. V  březnu získala Billa 
stavební povolení, nyní tedy bude záležet 
pouze na investorovi, jak rychle se mu poda-
ří vybrat zhotovitele, aby se mohl do stavby 
prodejny v lokalitě Padělky pustit. Podle in-
formací, které od zástupců investora máme 
k dispozici, by to mělo být snad v řádu něko-
lika málo měsíců. 

Další významnou stavbou, která je ve stá-
diu finálních příprav, je Obecní dům. Projekt 
je hotový a  nyní jsou před námi nezbytné 
kroky vedoucí k  výběru zhotovitele. Přes-
tože není tato stavba všemi vnímána jako 
přínosná, či dokonce potřebná, zcela ne-
pochybně přispěje ke  zkvalitnění občanské 
vybavenosti ve  Vracově. V  novém Obecním 
domě najde místo základní umělecká ško-
la, knihovna a informační centrum. Tyto in-
stituce nyní sídlí v  naprosto nevyhovujících 
prostorách, které navíc nedovolují dál roz-
šiřovat nabídku služeb. Pamatováno je zde 
také na  multifunkční sál pro pořádání nej-
různějších společenských a  kulturních akcí 
či koncertů. Na  výstavbu nového Obecního 
domu, který je koncipován jako pasivní stav-
ba, se bude naše město snažit získat dotaci. 
Jaké budou dotační podmínky, sice nebylo 
v  době uzávěrky zpravodaje ještě detailně 
známo, dotační titul by však měl umožnit 
na tento druh stavby získat až desítky mili-
onů korun. 

V  letošním roce nás čeká ještě mnoho 
dalších, více či méně zásadních, investic. 
Detailněji se s  nimi můžete seznámit pro-
střednictvím schváleného rozpočtu, který 
najdete na  webových stránkách města. 
V daném kontextu je potěšující zprávou, že 
našemu městu byly koncem letošního břez-
na vyplaceny peníze ze zkrachovalé Sber-
banky. Také díky tomu máme pro všechny 

plánované projekty a  investice poměrně 
dobrý finanční základ. Ještě než Vám po-
přeji příjemné jarní dny bez zbytečných 
stresů, bych chtěl upozornit na  další ročník 
Participativního rozpočtu města Vracova. 
Také letos budete moci navrhovat své vlast-
ní projekty, které by mohly život u nás ještě 
více zkvalitnit a zpříjemnit. Stejně jako vlo-
ni, i letos rozpočet města pamatuje částkou 
čtyři sta tisíc korun. Závěrem mám na  Vás 
ještě jednu velkou prosbu. Pokud byste po-
třebovali jakékoliv informace o  dění v  na-
šem městě, plánovaných investicích a chtěli 
vědět, proč je něco tak a  něco zase jinak, 
napište mi, zavolejte, anebo se za mnou za-
stavte na  úřadě. Rozhodně nejsem přízniv-
cem „zasvěcených“ diskuzí, které se mnoh-
dy na  sociálních sítích odehrávají. Proto si 
na Vás milerád udělám čas.

Užívejte si voňavých jarních dnů, ať se 
Vám daří. 

Veřejná zasedání ZASTUPITELSTVA MĚSTA VRACOVA
Anonymizováno dle zákona č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů
Výpisy ze zasedání Zastupitelstva města Vracova, které do uzávěrky příspěvků zasedalo 1x dne 18. 12. 2023 a mimo jiné  
projednalo/schválilo:

Zastupitelstvo města Vracova
-  schválilo 6. úpravu rozpočtu města Vracova za rok 2023 v souladu 

s § 16 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních 
rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, a to rozpočtová opatření 
č. 51 – 60.

-  pověřilo starostu města Vracova Bc.  Petra Fridricha k  provedení 
nezbytných úprav rozpočtu města Vracova k 31. 12. 2023. Zastu-
pitelstvu města budou úpravy předloženy na jeho nejbližším za-
sedání.

-  vzalo na vědomí zprávu předsedy finančního výboru RNDr. Petra 
Koiše, Ph.D. k návrhu rozpočtu města Vracova na rok 2024.

-  schválilo Rozpočet města Vracova na  rok 2024 jako schodkový 
takto: vlastní příjmy: 85.647.200 Kč, výdaje: 125.185.600 Kč. Scho-
dek bude pokryt financováním – zůstatkem z  předchozího roku 
a dotacemi v celkové výší 39.538.400 Kč.

-  schválilo střednědobý výhled města Vracova na roky 2025 – 2026 
v předloženém znění.

-  schválilo pravidla participativního rozpočtu města Vracova pro 
rok 2024 dle předložené přílohy.

-  v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozděj-
ších předpisů, stanovilo odměny za  výkon jednotlivých funkcí 
neuvolněných členů zastupitelstva od 1. 1. 2024 takto:  místosta-
rosta 35.795 Kč, člen rady 7.159 Kč, předseda výboru nebo komise 
3.581 Kč, člen výboru nebo komise 2.983 Kč, člen zastupitelstva 
bez dalších funkcí 1.791 Kč. 

  V  případě nástupu náhradníka na  uprázdněný mandát člena 
zastupitelstva obce bude odměna poskytována ode dne složení 
slibu. V případě budoucích změn v obsazení jednotlivých funkcí 
bude odměna poskytována ode dne zvolení do příslušné funkce. 

  V případě souběhu výkonu více funkcí neuvolněných členů zastu-
pitelstva obce se stanovuje odměna jako souhrn odměn za výkon 
funkcí předsedy nebo člena výboru zastupitelstva + předsedy 
nebo člena komise rady; do souhrnné odměny jsou zahrnuty vždy 
maximálně 2 odměny za funkce s nejvyšší odměnou schválenou 
zastupitelstvem obce.

-  vzalo na vědomí Radou města Vracova usnesením č. 23 z 26. schů-
ze Rady města ze dne 30. 11. 2023 schválenou aktualizaci ceníku 
nájemného a služeb spojených s nájmem bytů v Domě s pečova-
telskou službou Vracov, Luční 1590, Vracov s platností a účinností 
od 1. 1. 2024, a to tak: 

 -   výše nájemného se z původní částky 50,54 Kč/m2/měsíc zvyšuje 
od 1. 1. 2024 na částku 60 Kč/m2/měsíc, přičemž nájemní smlou-
vy budou nově obsahovat dohodu o možnosti každoročního zvy-
šování nájemného dle § 2248 zákona č. 89/2012 Sb., občanský 
zákoník, a inflační doložku s možnou účinností od roku 2025.

 -   výše měsíčních záloh na úhradu za plnění spojených s užíváním 
bytu zůstává beze změn ve výši: teplo 1.100 Kč (menší byty), tep-
lo 1.200 Kč (větší byty), vodné a stočné 200 Kč, úklid a osvětlení 
společných prostor 80 Kč, výtah 15 Kč.

-  vzalo na vědomí Radou města Vracova usnesením č. 25 z 26. schů-
ze Rady města ze dne 30. 11. 2023 schválenou aktualizaci pravidel 
k poskytování nájmu bytů zvláštního určení v Domě s pečovatel-
skou službou Vracov, Luční 1590, Vracov včetně aktualizace vzoru 
žádosti o  nájem bytu zvláštního určení a  aktualizace znění ná-
jemní smlouvy s platností a účinností od 1. 1. 2024

-  schválilo nové úplné znění Stanov Dobrovolného svazku obcí Se-
verovýchod, IČ: 46937005, se sídlem Havlíčkova 1398/49a, 697 01 
Kyjov, ze dne 20. 9. 2023, které obsahuje změny schválené valnou 
hromadou Dobrovolného svazku obcí Severovýchod na jejím jed-
nání dne 19. 9. 2023.

-  schválilo cenu za  ubytování uprchlíků z  Ukrajiny ubytovaným 
v  Městské turistické ubytovně na  ulici Sokolská 900 ve  Vracově, 
kteří po  novele zákona č. 65/2022 Sb., o  některých opatřeních 
v souvislosti s ozbrojeným konfliktem na území Ukrajiny vyvola-
ným invazí vojsk Ruské federace, ve  znění pozdějších předpisů, 
od  1. 7. 2023 pozbyli možnosti bezplatného ubytování, ve  výši 
150 Kč včetně DPH na osobu a noc s účinností od 1. 10. 2023, a to 
po dobu platnosti Dohody o zařazení do evidence a pravidel pro 
poskytování náhrady nákladů na  ubytování uzavřené dne 7. 11. 
2023 mezi Jihomoravským krajem a  Veřejně prospěšnými služ-
bami Vracov, Vypálená 622, nejdéle však do 30. 6. 2024.

-  vzalo na  vědomí Rozsudek Krajského soudu v  Brně č. j. 65 
A 5/2021-243 ze dne 5. 12. 2023, kterým soud rozhodl, že návrh 
navrhovatele LESOBOR, spolek, IČ: 22694536, se sídlem Písečná 
1425, 696 42 Vracov, na zrušení opatření obecné povahy č. 1/2020 
– Územního plánu Vracov, ze dne 2. 6. 2020, v  části týkající se 
plochy přestavby P2 a  na  ni navazující plochy soukromé zeleně 
ZS, zasahující části pozemků parc. č. 3307/1, 3307/11, 3307/12, 
3307/13, 3307/14, 3307/15 a  3307/16, všechny v  k. ú. Vracov, se 
zamítá. Navrhovatel je povinen zaplatit odpůrci Městu Vracov 
na náhradě nákladů řízení částku 19.237 Kč do třiceti dnů od na-
bytí právní moci tohoto rozsudku.

-  schválilo uzavření kupní smlouvy č. UZSVM/BHO/9021/
2023-BHOM mezi prodávající Českou republikou – Úřadem pro 
zastupování státu ve věcech majetkových, IČ: 69797111, se sídlem 
Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2 a kupujícím Městem Vra-
cov o převodu pozemku parc. č. 3671 – orná půda o výměře 166 m2 
v obci a katastrálním území Vracov za kupní cenu cca 505,40 Kč/m2, 
tj. celkem 83.900 Kč do vlastnictví města Vracova; správní poplatek 
za podání návrhu na vklad vlastnického práva do katastru nemovi-
tostí uhradí Město Vracov.

-  schválilo udělení souhlasu města Vracova jako oprávněného z před-
kupního práva věcného a výhrady zpětné koupě dle čl. III. odst. 3.4 
Kupní smlouvy V-2208/2023-738 ze dne 9. 6. 2023 uzavřené mezi 
prodávajícím Městem Vracov a kupujícími XY a XY, se zřízením zá-
stavního práva včetně případných ujednání souvisejících (zákaz zci-
zení a  zatížení) dle předložené zástavní smlouvy č. 1301988001/1 
ve  prospěch ČSOB Stavební spořitelna, a. s., IČ: 49241397, se síd-
lem Radlická 333/150, 150 57 Praha 5, k zajištění úvěru podílových 
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spoluvlastníků XY a XY na financování výstavby rodinného domu 
na pozemku parc. č. 5184/57 v obci a katastrálním území Vracov, 
jehož jsou podílovými spoluvlastníky – každý id. ½ pozemku. Plat-
nost souhlasu se stanovuje do 31. 3. 2024. Nebude-li do této doby 
uvedená zástavní smlouva předložena ke vkladu práva do katast-
ru nemovitostí, tento souhlas pozbývá platnosti.

-  schválilo uzavření smlouvy č. HO-014330069205/001-MDP o zří-
zení věcného břemene dle § 25 odst. 4 zákona č. 458/2000 Sb., 
energetického zákona a dle § 1257 a násl. zákona č. 89/2012 Sb., 
občanského zákoníku, a  to jako osobní služebnosti spočívající 
v  umístění, zřízení a  provozování distribuční soustavy – kabelo-
vé vedení VN, telekomunikační síť, uzemnění, kabelové skříně, 
kabelové vedení NN, uzemnění (NN), provádění úpravy distri-
buční soustavy za  účelem její obnovy, výměny, modernizace 
nebo zlepšení její výkonnosti včetně jejího odstranění na  obec-
ních pozemcích parc. č. 3493, 4941/55, 4943/1, 5184/1, 5184/45, 
5184/55, 5184/56, 5184/63 a  5184/68 v  obci a  katastrálním úze-
mí Vracov v rozsahu dle geometrického plánu č. 3201-155a/2023 
ve prospěch oprávněné EG.D, a. s., IČ: 28085400, se sídlem Lidická 
1873/36, Černá Pole, 602 00 Brno jako vlastníka a provozovatele 
stavby „Vracov, Olšíčka, rozš. VN, TS, NN, Město“, a to za jednorá-
zovou úplatu ve výši 43.916 Kč + DPH, to vše dle smlouvy o budou-
cí smlouvě o zřízení věcného břemene č. 1030058779/006 ze dne 
1. 3. 2021.

-  schválilo udělení souhlasů města Vracova jako oprávněného 
z  předkupního práva věcného a  výhrady zpětné koupě dle čl. III. 

odst. 3.4 Kupních smluv uzavřených mezi prodávajícím Městem 
Vracov a kupujícími stavebníky v ul. Josefa Somra v lokalitě Olšíčka 
se zřízením věcného břemene § 25 odst. 4 zákona č. 458/2000 Sb.,  
energetického zákona a  dle § 1257 a  násl. zákona č. 89/2012 Sb., 
občanského zákoníku, a  to jako osobní služebnosti spočívající 
v umístění, zřízení a provozování distribuční soustavy, provádění 
úpravy distribuční soustavy za  účelem její obnovy, výměny, mo-
dernizace nebo zlepšení její výkonnosti včetně jejího odstraně-
ní na  stavebních pozemcích v  ul. Josefa Somra v  lokalitě Olšíčka 
v obci a katastrálním území Vracov v rozsahu dle geometrického 
plánu č. 3201-155a/2023 a  dle smlouvy č. HO-014330069205/
008-MDP ve  prospěch oprávněné EG.D, a. s., IČ: 28085400, se 
sídlem Lidická 1873/36, Černá Pole, 602  00 Brno jako vlastníka 
a provozovatele stavby „Vracov, Olšíčka, rozš. VN, TS, NN, Město“, 
to vše dle smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene  
č. 1030058779/006 ze dne 1. 3. 2021. Platnost souhlasu se sta-
novuje do 31. 3. 2024. Nebude-li do této doby uvedená smlouva 
o zřízení věcného břemene předložena ke vkladu práva do katast-
ru nemovitostí, tento souhlas pozbývá platnosti.

-  vzalo na  vědomí nabídku společnosti Envirostyl s. r. o.,  
IČ: 07959061, se sídlem Údolní 567/33, 602 00 Brno na provede-
ní analýzy odpadového hospodářství v  obci s  variantami BASIC 
v  hodnotě 50.600 Kč bez DPH, ECONOMY v  hodnotě 72.600 Kč 
bez DPH. 

Lucie Křiváková,
majetkoprávní referent MěÚ Vracov

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Jubilanti   
PROSINEC 2023   
Bělíková Marie 93 let
Březinová Ludmila 93 let
Novosádová Vlasta 92 let
Kůrová Aloisie  90 let
Sádovská Františka 90 let
Holešínská Jindřiška 80 let
Vlasáková Ludmila 80 let
Holubová Marie 80 let
Lukešová Jiřina 80 let
Horák Zdeněk 80 let
Kolenčíková Anežka 80 let

LEDEN 2024
Hapla Václav  97 let
Nováková Ludmila  96 let
Šťastná Jiřina  94 let
Gasnárková Marie  92 let
Mičková Františka  91 let
Ondrůšková Marie  90 let
Doupovcová Eva  80 let
Ševelová Zdeňka  80 let
Vašíček Metoděj  80 let
Víšková Marie 80 let

ÚNOR 2024
Koutná Marie  99 let
Procházková Marie  94 let

Výročí svatby
ZLATÁ SVATBA - 50 LET

LEDEN
Miroslav a Alena Červinkovi

ÚNOR
Antonín a Anna Presovi

DIAMANTOVÁ SVATBA - 60 LET

ÚNOR
Vladimír a Marie Raiskupovi
Antonín a Jarmila Všetulovi

VÍCELETÁ SVATBA

LEDEN
Josef a Jiřina Procházkovi
Zdeněk a Marie Šestákovi

ÚNOR
Jakub a Marie Vašíčkovi
Josef a Marie Jakšovi pan Jakša zemřel
Antonín a Anna Kudlíkovi

Vítání 9. 12. 2023

Alex Bobot Nela Mahdalová

Ema Vašinová Štěpánka TomečkováSvatava Mařáková, MěÚ Vracov
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Město Vracov 

ZA ROK 2023 BYLO ZPRACOVÁNO 10 458 kg ELEKTROZAŘÍZENÍ A TÍM USPOŘENO: 
 

114,18 MWh 6,68 t 628,23 m3 

470,78 kg 10 752,24 l 8,55 t 

* Úspora takového množství ropy  
se rovná spotřebě stejného množství 
potřebného k ujetí 158 058 km  
v běžném osobním automobile 
 
** Úspora takového množství vody  
se rovná stejnému množství, které  
je spotřebováno při 8 433 cyklech 
sprchování 

 
 

IČ: 00285498 

MÍSTNÍ POPLATKY ZA KOMUNÁLNÍ ODPAD A ZA PSA
V účtárně MěÚ Vracov se vybírají tyto poplatky:

Poplatek za domovní odpad
Výše poplatku se zvýšila na 600 Kč na osobu a rok. Platí se dle mís-

ta trvalého pobytu. 
Město Vracov má ve  své obecně závazné vyhlášce o  místních po-
platcích, osvobozeny občany do tří let. Platí až v roce, kdy dosáhnou 
věku čtyř let. Dále jsou osvobozeny osoby, které se zdržují více jak 
osm měsíců v roce v zahraničí. U těchto osob je potřeba, aby někdo 
z  příbuzných přišel sepsat do  účtárny MěÚ jednoduchý protokol 
a  na  jeho základě je pak dotyčná osoba od  poplatku osvobozena. 
Poloviční částku platí studenti, kteří jsou ubytovaní mimo Vracov 
a  předloží potvrzení o  studiu a  ubytování. Dle vyhlášky je doba 
splatnosti do 30. 9. a poplatek je splatný jednorázově. Od r. 2013 je 
nová povinnost platit poplatek i pro osoby, které jsou hlášeny na ci-
zinecké policii a mají pobyt v obci a dále pro majitele nemovitosti 
(byt nebo rodinný dům), ve které není nikdo hlášen k trvalému po-
bytu. Platí částku 600 Kč za byt / rodinný dům.

 
Poplatek za psa

Poplatek zůstává stejný jako v  předchozích letech a  činí 250 Kč 
za  jednoho psa. Město Vracov ve  své obecně závazné vyhlášce 
o  místních poplatcích poskytuje úlevu od  poplatku držiteli psa, 
který v příslušném kalendářním roce dosáhne věku 65 let, poplatek 
poté činí 200 Kč za  kalendářní rok. Povinností majitele je přihlásit 

psa, jakmile dosáhne stáří tří měsíců, a v případě, že psa již nemá, 
ho zase odhlásit. 

Termín splatnosti u tohoto poplatku je stejný jako u domovního 
odpadu tj. 30. 9. Majitel dostane známku pro psa, na které je uveden 
Vracov a číslo domu majitele. Tuto známku má pes nosit na obojku. 
Povinností majitele je také uklízet psí exkrementy. K tomuto účelu 
jsou rozmístněny stojany se sáčky.

Poplatky můžete zaplatit v hotovosti nebo přes platební terminál 
v účtárně MěÚ, a to v tyto dny:
Po 7:00 - 11:00 12:00 – 15:30
ST 7:00 - 11:00 12:00 – 15:30
Čt 7:00 - 11:00 12:00 – 17:00
Pá 7:00 – 11:00 12:00 – 14:00

Platit můžete i bezhotovostně na náš účet č. 19 - 1427671/0100, 
jako var. symbol uvádějte č. domu a do poznámky alespoň křestní 
jména, za koho platíte.
Vaše případné dotazy zodpovíme na tel. č. 511 147 305, 
511 147 306. 

Děkujeme Vám za včasné zaplacení poplatků.
 Účtárna MěÚ Vracov

STATISTIKA POČTU OBYVATEL za období od 1. 1. 2023 do 31. 12. 2023 
narození  .....................................................................33 
úmrtí ............................................................................57 

přihlášení ......................................................................41 
odhlášení ...................................................................... 51

Zemřelí
Jiří Vrbovský
František Hrubý
Zdeněk Mezihorák
Marie Pištěková
Zdenka Fridrichová
Iva Lukešová
Antonín Batrla
Miroslav Kudláč

Jaroslav Tylšar
Stanislava Sečková
Jarmila Čadová
Lubomír Michal
Marie Cigánková
Václav Luža
Růžena Grufíková
Václav Růna

Anna Uhlíková
Josef Jakša
Libor Různa
Františka Hadamíková
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Rozpočet města Vracova na rok 2024
Zastupitelstvo města Vracova na  svém VII. zasedání konaném 

dne 18. 12. 2023 schválilo rozpočet města Vracova na rok 2024 jako 
schodkový:

Příjmy
vlastní – daňové příjmy ................74.698.500 
 nedaňové příjmy .............4.342.000 
 kapitálové příjmy ............3.539.000 
dotace –  ..........................................3.067.700 
Příjmy celkem ............................... 85.647.200 

Výdaje
Běžné výdaje ................................  76.380.600
Kapitálové výdaje .........................  48.805.000
Finanční rezerva
Výdaje celkem .............................125.185.600

Schodek je pokryt financováním – zůstatkem z předchozího roku a do-
tacemi v celkové výši 39.538.400 Kč.
Rozpočet plánuje s většími akcemi, jako jsou:
•	 Místní komunikace Cihelná a Záhumenská
•	 Oprava mostku ul. Okružní
•	 Rekonstrukce školní cvičné kuchyňky MZŠ Vracov
•	 MZŠ Vracov oprava výtahu a oprava - 1. etapa čištění fasády
•	 Oprava obřadní síně a zasedací místnosti MěÚ
•	 Participativní rozpočet
•	 VO+kabelové rozvody+ rozhlas ul. Sokolská
•	 Hřiště a sportoviště
•	 PD pro stavební povolení a realizaci Obecní dům
•	 Rekonstrukce bytů a oprava výtahu DPS

Podrobnější rozpočet je k  nahlédnutí na  úředních deskách města 
Vracova.

Petra Šťastná, účetní MěÚ Vracov

Z MĚSTSKÉHO KULTURNÍHO KLUBU
Přestože za sebou máme už první jarní dny, dovolte mi, abych se 

ještě v  krátkosti poohlédla za  akcemi, které u  nás ve  Vracově pod 
taktovkou Městského kulturního klubu odstartovaly letošní kulturní 
dění. Začneme plesovou sezonou. Zahájena byla 13. ledna, kdy spor-
tovní hala přivítala Krojový ples. Tato obnovená přehlídka krásných 
krojů se těší zájmu nejen vracovské chasy, ale i krojovaných z široké-
ho okolí. Nejlépe o tom svědčí hojná účast podpořená hned šestnácti 
kolečky, která na zahájení plesu zatancovala Moravskou besedu.

Dalším plesem v  režii Městského kulturního klubu byl tradiční 
Reprezentační ples města Vracova, který je jediný, na  němž hrají 
hned dvě kapely. Letos to byla DH Vracovjáci a legendární hudební 
skupina Ferrum. 

Po vydařené plesové sezoně přišly na řadu přípravy na jarní akce, 
které mají v kulturním kalendáři našeho města své pevné místo. Tou 
první byly tradiční Velikonoce v muzeích. Ani tentokrát v bohatém 
programu se svým vystoupením nechyběly děti z Lipinky, různé ve-
likonoční pokrmy, ukázky velikonočních obyčejů nebo prodejci s ru-
kodělnými výrobky. 

A  co nás čeká dál? Konec dubna bude opět patřit stavění máje 
na  náměstí Míru. Letos vracovská chasa přislíbila, že se nastrojí 

do pracovních krojů a postaví tento symbol jara, jak se sluší a patří, 
po staru a se vší parádou. Pro návštěvníky bude připraven velkoka-
pacitní stan, spolek Vracovští vinaři nabídne ochutnávku svých vín 
a k tanci a poslechu zahraje cimbálová muzika Prameň s primášem 
Ríšou Sasínem.

Už nějakou dobu se pravidelně každý měsíc scházíme v  malém 
sále Městského kulturního klubu na besedách o vracovském kroji,  
kde diskutujeme nad fotografiemi krojovaných převážně z  dob 
našich prababiček a pradědečků, a detailně probíráme i jednotlivé 
krojové součásti. Zájem o tuto akci je opravdu veliký, což nás velmi 
těší. Příští setkání je naplánováno na 22. dubna od 17:00. Ráda bych 
touto cestou pozvala i další zájemce o historii našeho kroje. 

Na 18. května jsme přijali pozvání do muzea v Uherském Brodu, 
kde v rámci muzejní noci předvedeme zkrácenou verzi rekonstrukce 
vracovské svatby nazvanou „Čí je to svaďbička“. Jde o komponovaný 
pořad, který jste u nás ve Vracově mohli zhlédnout v roce 2022. 
O všech plánovaných akcích Vás budeme včas podrobně informovat. 

Přeji Vám příjemné jarní dny a těším se na viděnou. 
Jana Fridrichová, vedoucí MKK Vracov

MĚSTSKÁ KNIHOVNA VRACOV
Loňský rok byl v naší knihovně velice úspěšný a doufejme, že tak 

tomu bude i letos. Když se ohlédneme za roční statistikou, může se 
naše knihovna pyšnit 426 čtenáři, z toho je 169 dětí do 15 let. Stav 
knihovního fondu k 31. 12. 2023 je 18 503 knihovních jednotek, cel-
kem se loni vypůjčilo 10 709 knih a časopisů. Tato vysoká čísla nás ve-
lice těší a jsme rády, že do knihovny stále chodí velký počet čtenářů.

Na začátku března navštívilo naši knihovnu celkem 90 dětí z 5 tříd 
místní mateřské školy. V rámci akce nazvané Březen – měsíc čtenářů 
si přišly poslechnout krátké povídání o knížkách, které v naší knihov-
ně máme, podle čeho jsou roztříděné, jak se k  nim máme chovat. 
Jelikož se blíží svátky jara, tak se děti zaposlouchaly do příběhu „Jak 

Medvídek Pú se svými kamarády slavil Velikonoce“ z knihy „Rok plný 
svátků s Medvídkem Pú“. Na závěr se pak všichni přesvědčili, že i ta-
ková zdánlivě jednoduchá činnost, jako je obalování knih, není úpl-
ně jednoduchá. Děti odcházely z knihovny velmi spokojené a dou-
fáme, že příští rok už někteří dorazí jako školáci.

Nedílnou součástí jarních aktivit v naší knihovně je velmi oblíbe-
ná Noc s Andersenem. Tato tradiční akce je určená pro žáky 3. roč-
níků, letos proběhne v pátek 5. dubna. Ale o tom až v příštím zpra-
vodaji…

Kateřina Gasnárková, MěK Vracov

JARNÍ OBDOBÍ V INFORMAČNÍM CENTRU MĚSTA VRACOVA
Díky skutečnosti, že hlavní turistická sezóna je už skoro „za  ro-

hem“, jarní měsíce vybízejí k  neméně důležitým aktivitám v  infor-
mačním centru. A to jednak k velice pečlivé aktualizaci databází, ať 
už ubytovacích a  restauračních zařízení dostupných v  našem měs-
tě a blízkém okolí, tak i k přípravě důležitých podkladů k turisticky 
lákavým a zajímavým místům. Obnovujeme a doplňujeme propa-
gační a upomínkové předměty a absolvujeme školení informačních 
pracovníků, která nás posouvají v kvalitě našich činností.

Děláme vše pro to, aby od nás klient odcházel s aktuálními infor-
macemi a spokojen. Abychom klientům vyšli co nejvíce vstříc, v letní 

sezóně je samozřejmostí i rozšířená otevírací doba. Naše IC si i letos 
zažádalo o dotaci z Jihomoravského kraje, která v případě schválení 
těchto finančních prostředků, napomůže se zkvalitněním služeb in-
formačního centra a  pokryje výdaje spojené s  rozšířenou otevírací 
dobou.

Věříme, že i  Vás jarní měsíce povzbudí k  příjemným vycházkám 
či výletům po okolí. Pokud budete ovšem tápat o cíli Vaší výpravy, 
zastavte se u nás. My Vám rádi doporučíme kouzelná místa, kterými 
Vracov a jeho okolí přímo překypuje. 

Hana Koutná, Informační centrum města Vracova
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VEŘEJNĚ PROSPĚŠNÉ SLUŽBY
Černé skládky

Přibývá černých skládek. Není týdne, kdy by nám všímaví občané 
nenahlásili černou skládku buď v lese, nebo na okraji města. Jedná 
se o odpad všeho druhu od pneumatik až po běžný domovní odpad, 
není výjimkou ani elektronika. Ve městě máme sběrný dvůr, kde je 
možno odpad bezplatně uložit, tak proč znečisťovat okolí Vracova. 

Eva Fridrichová

Hrobové poplatky
Výběr hrobových poplatků probíhá každoročně od poloviny ledna 

až do konce měsíce března daného roku. Poplatek je možno uhra-
dit hotově v kanceláři VPS PO-PÁ v době od 7:00 do 15:30 nebo pře-
vodem na  účet 1934260257/0100, jako variabilní symbol je nutno 
uvést číslo domu nebo hrobu. V případě nejasností, ať se týče výše 
poplatku nebo způsobu úhrady, je možno se informovat osobně 
v  kanceláři nebo na  tel. čísle 518  628  412 nebo 775  434  536. Zde 
se také dozvíte, jakým způsobem se dá zřídit nebo zrušit hrobové 
místo, koupě urnového hrobu, změny ve smlouvě a případně další 
dotazy. Na  hřbitově máme téměř 900 hrobů tj. urnové hroby, jed-
nohroby, dvojhroby, trojhroby dokonce i  hrobky různých rozměrů. 
Každoročně jsou na hřbitově vybudovány urnové hroby, cena jedno-
ho je 5.000 Kč. 

Martina Slintáková

Kluziště
Letošní zima bruslení vůbec nepřála. Po celou dobu byly nadprů-

měrné teploty, které výrazně ovlivnily provoz kluziště. Navíc jsme 
museli z technických důvodů posunout původně plánovaný začátek 
bruslení z  Mikuláše až na  15. prosince 2023. Ani v  novém roce se 
zimní počasí nedostavilo, a tak musela být bruslařská sezona před-
časně ukončena již 7. února 2024. Přesto došlo v porovnání s před-
chozí zimou jen asi k  10 % poklesu návštěvnosti kluziště. Bruslení 
si užili 3443 platící bruslaři a k hokeji bylo kluziště využito v počtu 
64 pronájmy. Navíc kluziště sloužilo i  potřebám žáků MZŠ Vracov 
a našim fotbalistům. 

Alena Niklová

Snad je nyní pochopitelné, proč nejsou přijímány děti, které ještě 
nemají tři roky.

Do naší mateřské školy jsou vždy přijaty děti, jejichž přijetí ukládá 
zákon. Jsou to děti, které do 31. 8. daného kalendářního roku dovrší 
3 let.

A  nyní k  letošnímu zápisu. Zápis na  školní rok 2024/2025 bude 
6. a 7. května 2024 v době od 10:00 – 15:00. Podrobnější informace 

(včetně kritérií) budou zveřejněny jako každý rok na  kabelové 
televizi, vyhlášeny městským rozhlasem, zveřejněny na  webu 
mateřské školy, vyvěšeny na  úřední desce mateřské školy a  všech 
vstupech do mateřské školy. V době zápisu bude možno od 10:00 – 
11:00 navštívit třídy mateřské školy a školní zahradu.

Závěrem přeji všem občanům Vracova pěkné jaro.
Ivana Vaverková, ředitelka Mateřské školy Vracov

Z MATEŘSKÉ ŠKOLY VRACOV
O ZÁPISE V MATEŘSKÉ ŠKOLE

V  dnešním příspěvku bych se chtěla zmínit o  zápise dětí 
do  mateřské školy. Ještě nebyl zápis oficiálně vyhlášen a  už kolují 
mezi maminkami informace a  domněnky, které bych chtěla uvést 
na pravou míru. Například:

1. Vloni se nevzalo do školky 30 dětí.
Není to pravda. Z  52 odevzdaných přihlášek nebylo přijato 6 dětí. 
Z těchto 6 dětí bylo ještě 1 dítě přijato dodatečně v říjnu. To znamená, 
že z 52 dětí nebylo přijato 5 dětí.

2. Proč paní ředitelka nepřijme děti, když jsou některé skříňky v  šatně 
prázdné?
O  povoleném počtu dětí v  mateřské škole rozhodně nerozhoduje 
počet skříněk v  šatně dětí. Rodiče, kteří se zúčastnili společné 
schůzky na počátku školního roku, ode mě slyšeli, jak je to s odpočty 
dětí v  případě přijetí dítěte 2letého nebo dítěte s  podpůrným 
opatřením (tj. dítěte, kterému byl přidělen asistent pedagoga).
V  letošním školním roce jsou v  naší školce vzdělávány dvě děti 
s podpůrným opatřením – každé v jiné třídě – tudíž v těchto třídách 
nesmí být plný počet dětí.
Odpočty jsem už mnohokrát vysvětlovala na schůzkách s rodiči a též 
jsem se k  nim vyjadřovala i  na  stránkách Vracovského zpravodaje. 
Dnes tedy uvedu znovu.

Předem musím říci, že třída mateřské školy se dle školského 
zákona naplňuje do  počtu 24. Na  výjimku může být naplněna až 
do počtu 28. O tuto výjimku je nutné každoročně žádat a povoluje ji 
zřizovatel mateřské školy, což je Město Vracov.

Kapacita Mateřské školy Vracov je 134 dětí. O  tom, kolik dětí 
může být přijato, nerozhoduje jen kapacita školky, ale i  další věci. 
Jednou z nich je (jak jsem výše uvedla) přijetí dítěte s podpůrným 
opatřením. Zde dochází podle stupně postižení ke  snížení počtu 
dětí ve  třídě o  1-2 děti. O  stupni postižení rozhoduje Speciálně 
pedagogické centrum nebo Pedagogicko- psychologická poradna 
a jejím doporučením se musím řídit.

Příklad 1: Ve  třídě je 28 dětí. Od  1. 9. se zde vzdělává jedno dítě 
s podpůrným opatřením, tzn. od 1. 9. může být v této třídě pouze 
23 dětí (24 – 1); pokud je vyšší stupeň postižení dítěte jen 22 dětí  
(24 – 2). Tyto odpočty se musí realizovat ze zákonem daného počtu 
24, ne z počtu 28 daného výjimkou.

Příklad 2: Ve  třídě se od  1. 9. vzdělává 28 dětí. Z  tohoto počtu je 
přijato jedno dítě mladší 3 let (tj. dítě 2leté – 3 let dovrší v  říjnu 
daného roku). Počet dětí na  třídě se rázem změní z  28 dětí na  22 
(opět 24 – 2). Tudíž šest starších dětí by nemohlo být přijato, protože 
se přijalo jedno dítě , které ještě nemá tři roky.
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Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Stalo se již tradicí, že plesovou sezónu ve Vracově zpestřují svým 

tanečním vystoupením žáci naší školy. Letos polonézou zahajovali 
Ples školy. Ten se konal v  pátek 16. února. Protože tématem plesu 
byly pohádky, vybrali si hudbu z pohádek Kráska a zvíře a Na vlásku.  
Své taneční umění pak předvedli ještě při valčíku s rodiči a při půl-
nočním překvapení, kdy vystoupili s pásmem tanců k písním skupi-
ny ABBA. Další předtančení se uskutečnilo hned další den v  sobo-
tu 17. února na Plese seniorů a svou plesovou sezónu žáci ukončili 

vystoupením na Plese města v sobotu 24. února. Nácviku polonézy 
a valčíku se žáci devátého a několik žáků osmého ročníku věnova-
li pod vedením paní učitelek Miroslavy Glacové, Zdeny Sýkorové 
a Petry Šedové od října téměř každý pátek. Taneční překvapení bylo 
z velké části překvapením i pro paní učitelky. 

O organizaci plesu, který se nesl v pohodové atmosféře, se posta-
ral opět Klub přátel školy.

LYŽAŘSKÝ KURZ 2024 
V neděli 3. března jsme odjížděli od školy plni nadšení a očekává-

ní. Na místo pobytu, do chaty Na Horské v Karlově pod Pradědem, 
jsme dorazili kolem 17. hodiny. Po  přidělení pokojů a  po  vybalení 
svých věcí jsme se sešli v jídelně, kde nás čekala večeře a rozdělení 
do družstev.

Ráno jsme vstávali v 7:15 a pak následovala dobrá snídaně. Poté 
začal dopolední výcvik. Letošní zima nebyla příliš bohatá na  sníh, 
a tak i v Karlově byly svahy blátivé, proto ráno čekával před chatou 
autobus, který nás vezl asi 5 km na sjezdovku v Kopřivné, kde jsme 
každý den dopoledne lyžovali. Po návratu ze svahu jsme se vždy vy-
datně naobědvali a poté odpočívali během odpoledního klidu. 

Odpočinek vystřídala procházka po okolí, zábava nebo filmy s ly-
žařskou tematikou. 

Před večeří jsme měli osobní volno, po  jídle začal večerní pro-
gram. Každý den proběhl rozkaz dne, zazpívali jsme si naši písnič-
ku, vyhlásili lavora, hvězdičku, gentlemana a taky jsme si poslechli 
naučné přednášky – zdravověda, bezpečnost na  horách, lyžařská 
výstroj a výzbroj. Pak následovala diskotéka a ve 22 hodin večerka.

I  když sníh byl především technický, všichni jsme lyžovali, zku-
šenější se zdokonalovali v  technice, začátečníci se naučili oblouč-
ky a postupně sjížděli z vyššího kopce. Ve středu pak všichni vyjeli 
na vleku – na kotvě, bohužel se to neobešlo bez problémů, protože 
se kotva i s dvěma žáky utrhla, ale nakonec jsme se těm pádům za-
smáli.

Ve  čtvrtek po  návratu z  lyžařského výcviku nás čekala příprava 
kostýmů a  pak samotný karneval, na  kterém zazářili kromě žáků 
i učitelé.

Pátek byl už odpočinkový. Dopoledne jsme zhlédli filmy o  lyžo-
vání a film Krakonoš a lyžníci. Po obědě nás čekal výlet do Karlovy 
Studánky, což je známé a zajímavé lázeňské město.

V  sobotu ráno nás čekalo balení a  návrat domů. Po  dlouhé ces-
tě jsme konečně dorazili domů, všichni byli nadšení, lyžařský kurz 
jsme si užili, lyžování všechny bavilo, utužila se přátelství a hlavně 
jsme se přesvědčili, že týden bez mobilů jsme přežili bez jakékoli 
újmy. 



14 15

V R A C O V S K Ý  z p r a v o d a j

Naše škola nezahálí a  pravidelně se angažuje v  různých aktivitách, které obohacují klasické vzdělávání v  prostorách školy, poskytují  
žákům příležitost být akční a učit se kreativním způsobem. Zde představujeme některé akce, na kterých jsme se nedávno podíleli:

BESEDA O LAPLATSKÉ NÍŽINĚ 
Zeměpisné poznatky načerpané z učebnic doplnil a obohatil svý-

mi zážitky pan Milan Petřík. Sdílel s žáky osobní postřehy z návštěvy 
Rio de Janeira a ukázal krásy tohoto místa.

RECITAČNÍ SOUTĚŽ 
Žáci prvního i druhého stupně se účastnili školního kola Recitač-

ní soutěže. Prezentovali jak básně, tak i prozaické texty, a to s vášní 
a  talentem. Tříčlenná porota recitátory náležitě ocenila sladkostí, 
hodnotnými cenami a diplomem. 

MASTERCHEF VE ŠKOLE
Naši druháci se na chvíli proměnili v kuchaře kuchařské soutěže 

Masterchef. S nadšením a odhodláním se dali do přípravy tradiční-
ho českého pokrmu. Osvojili si nejen kuchařské základy, přiučili se 
také spolupráci, a ještě si i dobře pochutnali. 

POLYTECHNICKÁ VÝCHOVA
Manuální zručnost rozvíjejí už i žáci na prvním stupni. Ti nejmen-

ší se o to pokoušeli při výrobě dřevěné kočičky, starší své manuální 
schopnosti rozvíjeli při práci s Ozoboty a 3D pery.

LISTOVÁNÍ 
V rámci projektu Listování, což je scénické představení knih, jsme 

měli to potěšení přivítat herce a  autora Lukáše Hejlíka, herečku  
Petru Bučkovou a herce Městského divadla Brno Alana Novotného. 
Žákům prvního stupně byla humornou a  velmi neotřelou formou 
představena kniha Bertík a  čmuchadlo od  Petry Svobodové, jedné 
z nejvýraznějších současných českých autorek knih pro děti a mlá-
dež. S  Benem,  jedlíkem a  jeho teenagerovským životem, se se-
známili žáci druhého stupně, kterým byla představena kniha fran-
couzského autora Mikaëla Olliviera Život k sežrání. Obě vystoupení 
poskytla dávku inspirace i zábavu. 
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A jak to všechno dopadlo?

V kategorii 1. ročníku se na prvním místě umístila Karolína Lopraiso-
vá s písní Kdyby se v komnatách, druhé místo obsadil Tomáš Hladík 
s písničkou Holka modrooká a třetí místo vybojovala Julie Váňová, 
která zpívala písničku Adámku náš. Zvláštní cenu porota udělila Julii 
Tománkové.

Kategorii 2. a 3. ročníku vyhrála Adéla Bělíková s písní Pekla vdolky,  
na  druhém místě skončila Zita Zedníková, která zpívala píseň  
Na sedmém lánu a třetím místem byla ohodnocena Catlin Kaňov-
ská, která zazpívala písničku Kalamajka.

V kategorii 4. a 5. ročníku vyhrál s verbuňkem Když pan verbíř Jonáš  
Němeček, o  druhé místo této kategorie se podělila dvě děvčata,  
Žaneta Koníčková s  písní Když se načančám a  Berenika Lukešová 
s písničkou Skoro ráno. Třetí místo vybojoval Jaroslav Mikeš s písnič-
kou Ešče sme byli.

V kategorii 6. a 7. ročníku zvítězili dva zpěváci, Sabina Tománková 
s písní Tam za řekou a Jakub Mezihorák, který soutěžil s písní Hus-
ličky. Na druhém místě se umístila Karolína Kaňovská s písní Sladké 
mámení a třetí místo obsadila Jasmína Novotná s písní Tři kříže.

V nejstarší kategorii 8. a 9. tříd vyhrála Karla Mikešová s písní Whisky, 
to je moje gusto, druhé místo obsadila Tereza Lopraisová, která zpí-
vala píseň Ve dvou a na třetím místě se umístila Stella Šimková, ta 
zazpívala Úsměv Mony Lisy.

Vzhledem k  velkému zájmu zpěváčků i  diváků bychom soutěž, 
po nucené covidové pauze, příští rok opět rádi přesunuli na kultur-
ní dům. 

TVOŘENÍ Z KOŘENÍ
V rámci hodin pracovních činností se žáci seznámili s nejrůzněj-

šími druhy koření z celého světa a připravili si vlastní kořenicí směs. 

PÍSKOVÁNÍ 
Menší děti si přišly na své při výtvarné technice zvané pískování. 

Odnesly si obrázky, které se všem velmi povedly. 

KARNEVAL V DRUŽINĚ
Děti navštěvující školní družinu si zpestřily jedno páteční odpole-

dne již tradičním a velmi oblíbeným karnevalem. Děti i paní druži-
nářky se předvedly v nápaditých kostýmech a akci si užily. 

VRACOVSKÝ SLAVÍČEK 2024
Ve čtvrtek 21. března se v jídelně Masarykovy základní školy usku-

tečnila již tradiční pěvecká soutěž Vracovský slavíček. Letos se jí zú-
častnil rekordní počet 40 soutěžících. 

Zpěváčci soutěžili v  pěti kategoriích. V  první se představili naši 
nejmladší – prvňáčci, ve  druhé kategorii jsme slyšeli druháčky 
a  třeťáčky, ve  třetí kategorii vystoupili žáci čtvrtých a  pátých tříd, 
čtvrtou kategorii tvořili žáci šestých a sedmých tříd, pátá kategorie 
patřila žákům osmého a devátého ročníku. 

Soutěžící si mohli vybrat libovolnou lidovou, nebo populární pí-
seň. Hudebního doprovodu se ujali vyučující hudební výchovy, paní 
učitelka Zdena Sýkorová, paní učitelka Veronika Presová a pan učitel 
Roman Kouřil. Zpěváčky lidových písní doprovodil hrou na  housle 
pan David Vašulka. Někteří zpěváci zpívali také při nahraném hu-
debním podkladu a ti velmi šikovní se sami doprovodili hrou na kla-
vír, kytaru nebo housle. 

V  porotě letos zasedly: paní zástupkyně ředitele školy Hana 
Maňasová, paní učitelka Miroslava Glacová a paní asistentka Petra 
Koníčková. Poradní hlas měli také vyučující hudební výchovy.

Pro všechny zpěváčky byla připravena malá pozornost a pro me-
dailisty každé kategorie hodnotný dárek. 

Z DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽE

Vracovské aerobičky zahájily sezónu 
V sobotu 9. 3. se dívky vydaly na první skupinové závody do Ostra-

vy. Poprvé předvedly své nové choreografie na  závodech Česko se 
hýbe a  Českomoravský pohár. Pro některé to byla úplná premiéra, 
ale všechny to zvládly skvěle. Na soutěži ČSH v kategorii 8-10 let se 
děvčata umístila na 2. místě s choreografii Myší rodeo. Starší dívky 

v  kategorii 14-17 let s  choreografii Goddess (Bohyně) se umístily 
na krásném 2. místě. Nejstarší dívky pak soutěžily na ČMP a získaly 
1. místo a postup do 3. výkonnostní třídy. Všechny choreografie vy-
bojovaly postup na MČR, které se uskuteční v červnu v Brně. 

Tereza Valentová, trenérka
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Z VRACOVSKÉ FARNOSTI

ADORAČNÍ DEN
V  pondělí 8. ledna měla naše farnost adorační den. Jeho smys-

lem je, aby v naší olomoucké arcidiecézi byla po celý rok každý den 
v některém kostele vystavena Nejsvětější svátost oltářní k modlitbě. 
Slovo „adorace“ znamená modlitba spojená s uctíváním. Věřící bě-
hem dne podle svých možností přicházejí do kostela k osobní mod-
litbě za společenství křesťanů v naší arcidiecézi. Tato možnost trvala 
od 9:00 do 16:30. Na závěr proběhlo společné zakončení adoračního 
dne a svátostné požehnání. 

FARNÍ PLES
Proběhl v  sobotu 10. února, tentokrát v  Malém sále Kulturního 

domu. Účast byla komorní, přesto bylo veselo. K tanci i poslechu hrál 
pan Marčík a zpívala Hanka Mrvová, při jejich muzicírování i některé 
tetičky berle odhazovaly a tančily. O moc pěkný program se postara-
ly soubory Aerobiku pod vedením Terezky Valentové, Koňadry a FS 
Lipina. Díky bohaté tombole nikdo neodcházel s prázdnou. Děkuje-
me všem, kteří přispěli i přišli, byl to příjemný rodinný večer. 

PŘESPÁVAČKA PRO DĚTI
V sobotu 17. února a neděli 18. února se konala na faře ve Vlkoši 

akce s přespáním pro děti školou povinné. Tým vracovských a vlkoš-
ských animátorů připravil pro děti velmi zajímavý program. Díky 
počasí, které nám přálo, se podařilo uskutečnit výpravu do  kostela 
ve Skoronicích. Tam jsme se krátce pomodlili a zpět jsem se vraceli 
tajnou cestou plnou nástrah a  dobrodružství. Po  cestě jme potka-
li Darth Wadera ze Star Wars, kujóny Ference a  Lorence z  pohádky  
o staré bambitce, dokonce i Dorotu Máchalovou a jiné „slavné“ hříš-
níky. Po večeři nás čekala další hra, kdy za pomocí indicií a šifer jsme 
vyluštili číselný kód a otevřeli „bombu“. Odměnou pro nás byla taš-
ka plná dobrot. Pak jsem se přenesli do  Šíleného města Palerma, 
kde o vrahy, detektivy, žalobce, soudce i obyčejné lidi nebyla nouze. 
Obhájit se před tribunem a vysvětlit, co a proč jsme včera dělali, ne-
bylo snadné. Nastala večerka a uznejte sami, že po takovém progra-
mu se nedalo lehce usnout, povídali jsme si o všem možném od víry 
přes školu i svět, ve kterém žijeme. Skončili jsme u nejnovějších po-
čítačových her. Štěbetání bylo slyšet dlouho do noci. Ráno nás přišel 
pozdravit pan farář, i on byl rád, že jsme všichni v pohodě, a hlavně, 
že vlkošská fara přežila. Společný program jsme ukončili mši svatou. 
Těšíme se na příště!!!!
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DUCHOVNÍ OBNOVA
V  sobotu 24. února proběhla v  naší farnosti postní duchovní ob-

nova pod vedením P. Radka Sedláka, faráře z Vacenovic. Opět jsme 
k této akci využili malý sál kulturního domu, účast byla hojná a sál 
byl zcela zaplněný. Přednášky vedoucí k  duchovnímu zamyšlení 
na postní dobu byly zaměřeny na téma „Co znamená být křesťanem“. 
Duchovní obnovu jsme po obědě zakončili mší svatou v kostele. 

MISIJNÍ KOLÁČ 
Děti z Misijního klubka pořádaly v neděli 17. 3. 2024 akci Misijní 

koláč. Maminky, babičky, tetičky napekly koláče a buchty, které děti 
v sobotu odpoledne zabalily a po mši svaté je nabízely lidem za dob-
rovolný příspěvek. Výtěžek je použit na podporu Papežských misij-
ních děl. Minulý rok jsme 5 000 Kč věnovali nemocnici v Ugandě, kde 
nějaký čas pracovala jako dobrovolnice Hanka Martinková.

KŘÍŽOVÉ CESTY S DĚTMI
Typickou pobožností v  době postní bývají křížové cesty. V  rámci 

bohoslužeb pro děti jsme měli třikrát křížovou cestu přizpůsobe-
nou dětskému věku. Poslední proběhla v  pátek 22. března. Při ní 
jsme místo obvyklých vyobrazení čtrnácti zastavení využili projekci  
obrázků, které děti namalovaly. Ve  výuce náboženství měly děti 
možnost vybrat si, které zastavení ztvární. Děkujeme také rodičům, 
kteří dětem s tímto úkolem pomohli.

BIŘMOVÁNÍ
V neděli 12. května bude v našem kostele v 10:30 po pěti letech 

biřmování. Počty biřmovanců máme opravdu velmi skromné. Pět 
je z  Vracova, dva ze Skoronic a  další dva jsou z  okolí, protože mají 
k  naší farnosti nějakou vazbu. Biřmování je Kristem ustanovená 
svátost, která má v dospělosti navazovat na udělení křtu. Vzhledem 
k tomu, kolik lidí stále přijímá křest, je vidět, jak málo jich nachází 
cestu k tomu, co má umožnit člověku stát se křesťanem v plném slo-
va smyslu. Malý počet však není překážkou k tomu, aby z Olomouce 
přijel biskup, který biřmování uděluje. 

Jana Miklendová, Eva Gasnárková, o. Josef Zelinka

Plánované akce farnosti Vracov jaro 2024
 13. 4. Večer chval s křesťanskou skupinou Adorare
 28. 4. Žehnání polím, prosba za úrodu
 5. 5. Farní pouť na sv. Antoníček u Blatnice
 12. 5. Biřmování
 26. 5. První sv. přijímání
 7. 6. Noc kostelů
 22. 6. Výlet na sv. Hostýn pro děti
 28. 6. Ukončení školního roku na farním dvoře
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ZE SPOLKŮ 

KOŇADRY NA CESTÁCH I DOMA
Na  konci loňského roku se našemu sboru dostalo velmi milého 

pozvání do Vamberku na Předvánoční jarmark, který se konal v so-
botu 25. listopadu v Muzeu krajky a v místní knihovně.  

V pátek jsme se v odpoledních hodinách vydali spolu s muzikanty 
z Frišky na cestu, byla sice delší, ale se zásobami dobrého jídla a vína 
z domova jsme ji všichni zvládli. Po ubytování v pěkném penzionu 
Trnka v Potštejně nás čekal Moravský večer u cimbálu v Lupenické 
hospodě, kde jinde než v  Lupenicích. Tady jsme strávili příjemný 
večer s milým a vlídným publikem, kterému jsme hráli a zpívali až 
do pozdních hodin. 

V  sobotu ráno jsme se vypravili na  jarmark do  Muzea krajky.  
K vidění byla spousta věcí od místních tradičních výrobců např. per-
níky, krajky, svíčky, sirupy, šperky a  mnoho dalšího. My jsme míst-
ním přivezli tradiční „podešvy“ (laty), chleba s  „oškvarkovú poma-
zánkú“ a samozřejmě výborné víno. Po celý den hrála návštěvníkům 
muzika Friška jak v muzeu, tak v knihovně. I my jsme měli spoustu 
vstupů, ve kterých jsme návštěvníkům zazpívali.  

Odpoledne nás pak pozval na prohlídku vamberecké radnice pan 
starosta Mgr. Jan Rejzl. Tady jsme si předali malé dárky, poděkova-
li za pozvání, vyfotografovali se s panem starostou a vydali jsme se 
na zpáteční cestu. 

Ale nebyly by to Koňadry, kdyby na  zpáteční cestě domů ještě 
něco nestihly. V sobotu večer nás totiž čekala ještě jedna velmi milá 
akce, a  to zpívání v  katedrále sv. Petra a  Pavla v  Brně na  Petrově. 
Akce s názvem Napoleon v Brně má několikaletou tradici. Připomí-
ná příjezd Napoleona do Brna roku 1805. Průvod vojáků na koních 
i pěšky v čele s Napoleonem prošel městem až ke katedrále sv. Petra 
a  Pavla. Tady proběhl pietní akt za  všechny oběti válek. Bylo nám 
velkou ctí, že jsme zde mohly zazpívat dvě vojenské písně za dopro-
vodu Frišky a také baladu Byla vojna byla, která se stala ústředním 

motivem připravované Symfonie Austerlitz 1805. Ta by měla zaznít 
na velkolepých oslavách výročí bitvy u Slavkova v roce 2025. 

Zimní měsíce jsme v  našem sboru věnovaly převážně rozšíření 
našeho repertoáru. Nicméně jsme stihly navštívit i spoustu zajíma-
vých akcí.

Na  konci loňského roku to bylo Štěpánské koledování ve  Veselí 
nad Moravou, kde jsme vystoupily společně s  dětmi z  cimbálové 
muziky při ZUŠ Vracov a s nově vzniklým mužským sborem.

Na  začátku letošního roku jsme se zúčastnily Krojového plesu 
ve  Vracově. Některé členky si dokonce se svými muži či kamarády 
zatancovaly společně Moravskou besedu. Ples byl opět moc vydaře-
ný a myslím, že můžu za všechny říct, že jsme si jej užily.

Úžasným zážitkem pro nás všechny bylo určitě natáčení pořadu 
O NÁS aneb Od cimbálu o  lidové kultuře v televizi NOE v Ostravě. 
V pořadu věnovanému modrotisku jsme měly možnost s naší mu-
zikou Friška zahrát, zazpívat divákům, poznat zákulisí natáčení. 
Všechny jsme si samozřejmě užily chvíle strávené v maskérně. 

V  únoru jsme rády přijaly pozvání zazpívat na  místním farním 
plese, kde panovala příjemná atmosféra a bylo výborné občerstvení. 
Není divu, že některé z nás zůstaly až do ranních hodin.

První jarní akcí v tomto roce bylo Jarní zpívání na Květnou neděli 
v Kyjově. Pozvání jsme dostaly od členek místního sboru Tragačnice. 
Jednalo se o  tradiční setkání sborů před kyjovskou radnicí. Počasí 
sice moc jarní nebylo, ale atmosféra byla velmi přátelská, a  proto 
zpívání pak pokračovalo v kulturním domě u sklenky dobrého vína.

V  polovině května nás čeká opětovné předvedení rekonstrukce 
vracovské svatby s  ostatními vracovskými sbory a  soubory na  mu-
zejní noci v Uherském Brodu. Doufám, že tamní diváky zaujme jako 
ty naše vracovské. 

Hana Mezihoráková

Dobrý den vážení spoluobčané.
Uplynul další rok a já bych se rád ohlédl zpět a seznámil vás, co 

vše se během něj událo a  jakých aktivit se členové Klubu seniorů 
zúčastňovali. Jak všichni víte, byl to první rok pod vedením nové sa-
mosprávy. Každý začátek je těžký. Samozřejmě i my jsme se do této 
pozice dostávali pozvolna a seznamovali jsme se s provozem a vů-
bec fungováním obecně. 

Naším prvním úkolem bylo zajistit Senior bál, který byl v  roce 
2023 v  pořadí už 30. I  když nějaké zádrhely byly, nakonec vše do-
padlo dobře.

Samospráva se schází pravidelně každé první úterý v měsíci, kdy 
vyhodnotíme uplynulý měsíc, zajistíme organizačně nejbližší akce 
a  samozřejmě plánujeme výhledově další aktivity. V  uplynulém 
roce proběhlo jedenáct jednorázových akcí, k  tomu samozřejmě 
musíme počítat i ty pravidelné, jsou to: šití panenek Kiwanis každou 
středu odpoledne, pravidelná posezení členů v  klubovně poslední 
čtvrtek v měsíci, každé první pondělí společné výšlapy lesem, každý 
čtvrtek dopoledne cvičení jógy, pravidelné trénování paměti a  po-
dobně. Trochu nás mrzí, že do  některých aktivit chodí stále málo 
členů, anebo stále stejní. 

Všichni víme, jak je důležitý pohyb i pro seniory, což někteří z nás 
berou na  lehkou váhu. Proto plánujeme přednášku s  odborníkem 

na téma - zdravý životní styl seniorů. Ter-
mín dáme určitě včas vědět. Věřím, že si 
někteří z vás čas udělají a přijdou.

Velmi si vážíme dobré spolupráce 
a  podpory vedení města, bez které by 
běžný provoz nebyl to pravé ořechové. 
Město zajistilo v  klubovně seniorů re-
konstrukci elektřiny, která již nevyhovo-
vala provozu. Firma pana Pláška provedla perfektní a  čistou práci.  
Se společností Noel zajistila posílení Wifi, které bylo důležité pro 
komunikaci techniky, která byla pořízena do naší klubovny. Bylo to 
za přispění paní Brhelové, která zajistila dotaci na koupi notebooku 
a tiskárny. Za to jí patří také velké poděkování.

Do  tohoto roku plánujeme opět jak standardní akce, tak i  něco 
nového. Doufáme, že i tento rok bude aktivní nejen ze strany samo-
správy, ale věříme, že i z vaší strany jakožto členů. 

Dovolte mi, abych ještě jednou poděkoval starostovi panu  
Fridrichovi i vedení města za vstřícná jednání a stálou podporu na-
šeho klubu. Samozřejmě chci poděkovat i  celé samosprávě za  pří-
kladný přístup ke své dobrovolné práci.

Přijďte mezi nás a staňte se členy. Těšíme se na vás.
Za samosprávu Klubu seniorů František Marčík, předseda
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Vracovské Setkání s koseckými 
písněmi

Soubor Marýnka Vracov spolu s Městským kulturním klubem Vra-
cov vás srdečně zve na Setkání s koseckými písněmi  v neděli 19. květ-
na v areálu U pyramidy u cyklostezky na Vlkoš. Na rozdíl od ostatních 
podobných akcí nechceme začínat kolem páté ráno, kdy se skutečně 
začínala senoseč, ale dovolíme si vás pozvat na osmou hodinu, pro-
tože mezi lesem a jezerem by měly být podmínky pro kosení dobré. 
Nechceme vás tahat z  postele, chceme to s  vámi zažít, stejně jako 
s hostujícími sbory z okolí. Potěšila by nás účast obou dalších vracov-
ských souborů, protože máme zájem na tom, aby se kosecké písně 
staly tradicí pro nás i pro veřejnost. Stačí mít kuráž, holínky, slamák, 
zástěru a hlavně kosu. Děvčata mohou přijít s hráběmi a chutí si za-
tančit na posečené louce s šikovnými sekáči. A kdyby přišel s kosou 
i někdo z publika, byl by vítán jako vzácný host. 

Hore kamarádi, hore stávejte, kosenky nakujte, 
zesečem lúčku skoro za rána, rosenka nám padá.

se a taky popřálo, ať se domácím dobře daří. Nálada a celkový prů-
běh byl veselý, spontánní a velmi příjemný, ani déšť nevadil, protože 
nejsme z cukru, zvláště když jde o tradici. Tak jsme starostovi zapěli: 

Dyť Petr ani neví, co všecko má na triku,
ze štyrech tisíc lidí má pět tisíc kritiků.
Dělat tady starostu, to je věc věru těžká, 
je to jak stahnút gatě a sednút si na ježka.
A strýcovi Lojzovi Fridrichovi zase:
Strýcovi musíme říct, jak nám chyběl na hody,
byli zme v tem průvodě jako ryby bez vody.
S tyma vracovskýma zme si nevěděli rady,
gdyž s nama nebýl v říjnu, zazpíváme si tady.

Takový verš byl při každé zastávce u přátel. Bylo jich plno, ale to se 
musí zažít, o tom nemá cenu jen psát.

Večer následovalo skvostné pochovávání base, při kterém se di-
váci dověděli, co všechno jsme zažili za  poslední rok, což je velmi 
pobavilo. Společně jsme snědli a vypili všechno, co jsme při obchůz-
ce dostali od domácích, něco jsme ještě přidali jak na výkonu, tak 
i k zakousnutí a zapití dobrým vínem, protože nás čeká muzikantský 
půst až do velikonočních svátků. Máme pro vás dobrou radu, zkuste 
příští fašaňk zažít s námi, stojí to za to.

Pavel Petržela

Recitál vzácných dívčích písní
Soubor Marýnka zažil neobvyklé období, ve  kterém nemohl vy-

užít kvůli nemocnosti tří čtvrtin taneční skupiny. Zřejmě nejlepším 
řešením této krize bylo uspořádání krásného recitálu dívčích písní 
s  názvem Milo je mně milo, který proběhl v  neděli 4. února v  hu-
debním sále Nadace Chamartín. V  doprovodu cimbálové muziky 
souboru Marýnka s primášem Jarkem Vlasákem se představily čtyři 
talentované zpěvačky, aby předvedly dnes už skutečně vzácné písně. 
Zazpívaly: Rozka Novotná, Terka Svitálková, Thea Šmídová a Klárka 
Studénková, které kromě zpěvu zahrály i  jako instrumentalistky 
cimbálové muziky. Ohlasy velmi pozorného a trochu i překvapené-
ho publika byly velmi pozitivní, a proto jsme dle přání posluchačů 
slíbili další díl v začátku příští podzimní sezóny. Máme totiž připra-
veny ještě další skutečné poklady lidového zpěvu našeho regionu, 
které by si zasloužily pozornost publika, návrat na  kulturní scénu 
a  k  srdci dnešních posluchačů. O  konání příštího dílu vás budeme 
včas informovat a budeme se těšit z vašeho přijetí našeho pozvání.

Pavel Petržela

Zmoklá fašaňková obchůzka
V  neděli 11. února, tedy poslední víkend před škaredou středou, 

prošel ulicemi Vracova tradiční fašaňkový průvod souboru Marýnka. 
I přes deštivé a chladné počasí byl složen z masek, tanečníků s dře-
věnými šavlemi, gazdou se skutečným palašem, zpěváky a hudeckou 
muzikou. Jak už jsme zvyklí, zpívalo se při tanci o  všech, ke  kterým 
jsme zavítali, zatančily se podšable, gazda dostal na palaš kus špeku 
nebo uzeného, trochu jsme pokoštovali božích milostí, pobesedovalo 
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NAPSALI JSTE NÁM 

Tonda Goliáš mu tam nosil dřevo a  někdy 
i zatopil. Za trafikou byl malý přístřešek, kde 
měl Ondřej Varadínek schovaný svůj vozík. 
A proč se této ulici dříve říkalo Ščijava. „Prý 
si tam za  trafiku a  kolem plotu chodili chlapi  
ulevit, když šli ze Šnérovéj hospody („…všecí 
chlapi tam ščijů“ nadávaly ženské“). Tak se ujal 
název Ščijava. 

Další trafiku měl Josef Luňák v  Čaganově 
č. 99 (Okružní). Po  něm ji převzal jeho syn 
František Luňák, nar. 1909. Ten se v roce 1934 
oženil s  Annou Poláškovou. Po  nich převza-
la trafiku jejich dcera Marie, která si vzala 
v roce 1940 Františka Janču. Anna Polášková 
byla dcerou Matouše Poláška a  Eufrozíny, 
která se do  Vracova přivdala ze Stříbrnic. 
Eufrozína začala, asi v  rámci rodinné spolu-
práce, prodávat tabákové výrobky také, a  to 
nejen doma v  Hrnčířské č. 608, ale za  války 
v roce 1943 prodávala kuřácké potřeby i na č. 
605 ve  Vodní ulici (obchod Lačňákových). 
Druhá dcera Eufrozíny – Marie Polášková 
sloužila v  Heršpicích a  do  Vracova přišla asi 
v  roce 1938. Také ona se zabývala prode-
jem kuřáckého zboží. Její stánek – „trafika“ 
– stál na  Městečku, kousek od  Hrabincova 
obchodu, na  volném prostoru – dnes par-
koviště u Snack baru Rex. Měla tam veškerý 

TRAFIKY VE VRACOVĚ 
Kdy a  kde se začaly ve  Vracově prodá-

vat tabákové výrobky už asi nezjistíme, ale 
všichni víme, že kouření, ať už cigaret, dým-
ky nebo fajfky, se stalo velmi módní a žáda-
né už hodně dávno po celém světě. V deva-
tenáctém století se o  to postarala reklama 
v  novinách a  na  každé plakátovací ploše. 
Jakmile se objevil film, hlavní hrdinové měli 
v  ruce vždy cigaretu, dýmku nebo fajfku. 
Velkou módou se stalo také kouření žen 
po  vzoru slavných hereček, a  tak si výrobci 
vytvořili síť trafik, aby kuřivo bylo dostupné 
všem a všude.

Nejstarší dohledanou trafikou ve Vracově 
byla trafika na Osmeku u čísla 368. Pravděpo-
dobně nejstarším trafikantem byl Andreas  
Raiskup. Narodil se r. 1837 na  Městečku  
č. 215 – naproti restaurace Bowling. Oženil 
se r. 1865 s  Kateřinou Fridrichovou ze Staré 
ulice č. 30. Bydleli na Osmeku č. 480 (na Ce-
resovém). V  prusko-rakouské válce přišel 
o  pravé oko, a  tak jako válečný invalida do-
stal od  eráru kompenzaci – trafiku. Rodina 
dostala tak přezdívku „Tabačník“, později 
někteří z  rodiny „Tabala“. Trafika stála na-

proti jejich domu – na  rohu Ščijavy (dnes 
Strážnická). Majitelem domu č. 368 byl v té 
době Franz Loprais. V roce 1866 se sem při-
ženil Franz Wávra, v roce 1899 Franz Škarec-
ký a  v  roce 1935 František Goliáš. Andreas 
Raiskup zemřel v roce 1914. Trafiku po něm 
převzala jeho prvorozená, neprovdaná dcera 
Filomena (1867–1926). Po ní převzal trafiku 
na Osmeku válečný invalida z 1. světové vál-
ky Ondřej Varadínek, který na ní byl až do 60. 
let dvacátého století (1892–1965). Bydlel 
v Servístce č. 899 (dnes Komenského). Hned 
ve vedlejším domku bydlela jeho sestra vdo-
va Karolína Rokytová. Byla švadlenou pro 
vracovské tetičky, ale také si doma přivydě-
lávala prodejem cigaret. Anna Niklová, dce-
ra Ondřeje Varadínka, jej vozila každý den 
na kolečkovém křesle do trafiky na Osmeku. 
Jednou rukou tlačila vozík a  druhou vedla 
kolo, aby nemusela domů pěšky. V poledne 
mu vozila oběd a  navečer ho zase odvezla 
domů. Jednou se Anna opozdila, nepřijela 
ve  stanovený čas, a  tak strýček Varadínek 
zavolal z  okýnka trafiky na  hrající se děcka 
na ulici, aby ho zavezly dom. Ochotně se ho 

ujaly, ale málem ho převrátily, jak se tahaly 
o to, kdo ho poveze. 

Tato trafika byla malý zděný domeček, 
přistavěný k č. 368. U prodejního okýnka byl 
stolek a blízko regál s kuřáckými potřebami, 
v  rohu malý vincek – kamínka, kde si topil. 

sortiment. Děcka z ulice chodily přes okýnko 
nahlídat na lesknoucí se zapalovače s kamín-
kem, které měla vystavené v  krásné krabič-
ce. Když obec v rámci znárodňování nechala 
trafiku zbourat, prodávala cigarety doma, 
ve Vlkošské ulici č. 699, a tak si přivydělávala 
na živobytí. 

Stejně tak si doma přivydělávala i tetička 
Filomena Třísková na Městečku č. 192. Měla 
krásný domeček, čistý, nastrójený háčkova-
nýma dečkama, peřiny vystlané na  vysoko, 

za oknama muškáty a krátké firhaňky. Byla 
odbornicí na  vracovský kroj. Kontrolovala 
nás, když jsme se v  kroji scházeli u  Liďáku 
/KD/ před nějakou akcí, a  hned každému 
řekla pěkně od  plic, co nemá dobře a  taky 
to hned upravila. Chodila jsem k ní kupovat 
partyzánky a lipy pro kmucháčka Jaru Míval-
ta i staříčka Flaviša Raiskuba. Taky tam měla 
detvy, zorky, ale i tabák a k němu cigaretové 
papírky. Naučili mě cigarety balit pomocí 
malého strojku, ale i ručně. 

Další trafika byla na  Městečku na  čísle 
17, kterou provozovali manželé Dittrichovi.  
Přistěhovali se do  Vracova v  roce 1939 
z Bruntálu. Kromě tabákových výrobků pro-
dávali i noviny. Psali jsme o nich v č. 2/2022 
Vracovského zpravodaje. Za  války se tabá-
kové výrobky prodávaly na  poukázky – tzv. 
„tabačenky“. 

Spotřeba tabáku rostla, aby se nespoléha-
lo jen na dovoz, pěstoval se tabák i na jižní 
Moravě a  na  Slovensku. Také ve  Vracově se 
na  některých polích objevil. Naši byli mezi 
těmi, kteří tabák pěstovali také. Vzpomí-
nám si, jak mě vzali na tabákové pole, když 
jsem byla malá. Rostliny tabáku byly pro 
mě hodně vysoké. Naši olamovali dorostlé 
listy a skládali je na vůz. Doma je navlékali 
na  špagáty a  zavěšovali na  trámy pod stře-
chu. Mamka pak chodila a  pečlivě listy od-
dělovala několik centimetrů od  sebe, aby 
dobře prosychaly. Po  uschnutí se listy opa-
trně rovnaly, skládaly na sebe, vázaly do ba-
líků a odevzdávaly do Tabáčky v Hodoníně. 
Ta vznikla už v  polovině 19. století na  mís-
tě, kde dříve stával hodonínský hrad. Méně 
kvalitní a  odrolené listy zůstaly pro vlastní 
spotřebu. Proto měli pánové doma i řezačku 
tabáku a „nabíječku“ cigaret. 

Od poloviny 19. století podle dr. Hurta bylo 
ve  Vracově 51 smíšených obchodů a  šenko-
ven, ale je možné, že i tam se kuřivo prodá-
valo. 

Zpracovala Zdeňka Goliášová
Přispěl Mira Pres (Tabala) – potomek  

Andrease Raiskupa 

OBNOVA TŘEŠŇOVÉ ALEJE HRANIČKY

Filomena Třísková

Na sklonku roku 1935 společnými silami 
obce Vracov a  Žeravice upravily sdílené 
obecní hranice a  vysadily na  nich alej 
třešňových stromů. Od  té doby uplynulo 
již skoro 90 let a  stromořadí je dnes 
v žalostném stavu. Ve spolku LESOBOR jsme 
se proto rozhodli, že do  tohoto kulatého 
výročí se pokusíme stromořadí obnovit, 
aby mohlo sloužit i  dalším generacím. 
Na  podzim minulého roku jsme vysadili 
21 třešňových sazenic a dalších 20 chceme 
vysadit v  následujících letech. Začali jsme 

také vyřezávat náletové dřeviny, kterými 
stromořadí zarostlo. V  letošním roce 
vybudujeme odpočinkové místo v  bodě, 
kde zelená turistická značka od  Vracova 
vystoupá na  horizont a  před turistou se 
rozprostře pohled na  Dolnomoravský úval 
a  Bílé Karpaty. Dnes mnoho lidí vzpomíná 
na  Hraničky jako na  místo, kam jako malí 
chodili na  třešně. Doufáme, že jejich děti 
a  vnoučata budou též. Děkujeme Nadaci 
Partnerství se Státním fondem životního 
prostředí ČR za finanční podporu. Mgr. Zbyněk Janoška, Ph.D.

OŘEZ LIP PŘED SOKOLOVNOU JEŠTĚ JEDNOU
Rád bych touto cestou řekl také pár slov 

k  odstranění nebezpečných stromů v  ulici 
Sokolské. Úmyslně říkám „odstranění“, pro-
tože někteří lidé považovali ponechání torz 
kmenů za „neodborný ořez“. Skutečně se jed-
nalo o  likvidaci stromů a torzo kmene mělo 
sloužit jako možný úkryt pro další organizmy 
(např. hmyz, ptáky, netopýry, aj.).

Mé rozhodování a  následné doporučení 
stavebnímu úřadu, který vydává rozhodnutí 
o  odstranění dřeviny, nebylo vůbec jedno-
duché. Lokalitu jsem navštívil několikrát 
a mluvil téměř se všemi obyvateli, kteří mají 
domy v  dopadové vzdálenosti od  stromů. 
Nakonec při psaní doporučení převládla 
obava o  bezpečnost a  empatie s  lidmi žijí-
cími v bezprostřední blízkosti stromů. Dále 
musím uvést, že jako vzor řešení situace 

sloužilo rozhodnutí nadřízeného orgánu 
životního prostředí při kácení topolů u  tré-
ninkového hřiště na  stadionu, kde byla  
situace podobná (ořez na  torzo). Lokality 
jsou od sebe vzdáleny jen 1,6 km.

Nedá mi to, abych se nevyjádřil také k po-
kutě, která mě skutečně mrzí. Ořez stromů 
však může být mnohdy dražší než zmiňo-
vaná pokuta, například realizovaný ořez 
topolů v  ulici Mlýnské. Tím samozřejmě  
nechci snižovat důležitost této úpravy stro-
mů. Zdůrazňuji, že rozhodování zodpověd-
ných pracovníků je složité, protože musí 
vybalancovat rozpočet určený na  zeleň 
ve  městě a  rozhodnout, jaká částka půjde 
na údržbu zeleně a jaká na nové výsadby.

Závěrem chci říct, že komunální politi-
ku vnímám jako táhnutí za  jeden provaz,  

podotýkám stejným směrem, proto mě 
mrzí absence komunikace, která předcháze-
la této kauze. Není přece možné, abychom 
vedli války jenom proto, že máme na  věc 
odlišné názory. Vadí mi, že o  mé odborné 
způsobilosti píše člověk, který mě nezná 
a nikdy se mnou nevedl hovor, natož odbor-
ný. Na  případné připomínky k  doporučení 
kácení bylo totiž času dost. Doporučení bylo 
napsáno začátkem srpna a  ke  kácení došlo 
až v době vegetačního klidu. Mám pocit, že 
oznámení na  Inspekci životního prostředí 
ČR zavání účelovostí. 

Skončit chci pozitivně. Myslím si, že to byla 
pro všechny zkušenost, ze které je potřeba 
se poučit, pracovat dál a snažit se zanechat 
Vracov budoucím generacím krásnější.

 Aleš Gasnárek

P o d ě k o v á n í
Rádi bychom touto cestou upřímně poděkovali panu Ing. Aleši Gasnárkovi za dlouholetou spolupráci v oblasti péče o městskou zeleň, ať už to bylo 

v pozici člena radou města zřizované Komise pro životní prostředí či v pozici nezávislého konzultanta. Pan Gasnárek, který se rozhodl k 29. únoru své 
působení ve výše zmiňované komisi ukončit, se vždy snažil přistupovat k podnětům města a jeho občanů velmi zodpovědně, profesionálně a zároveň 
lidsky, ostatně jak mu vždy bylo vlastní. Naše upřímné poděkování rovněž patří panu Stanislavu Čablovi, který byl dlouholetým velitelem JSDH  
Vracov a  za  tuto dobu odvedl pro jednotku mnoho práce. Od  1. 3. se novým velitelem stal pan Ing.  Tomáš Kordula, Dis., jemuž přejmeme mnoho 
úspěchů.  

Starosta, místostarostka a členové Rady města Vracov 
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ZE SPORTU
RENEZANCE SPORTOVNÍ GYMNASTIKY VE VRACOVĚ

Sportovní gymnastika ( SG ) ve Vracově měla v minulosti bohatou 
tradici. Před dvaceti lety byla činnost oddílu ukončena a k její obnově 
dochází opět v roce 2022, kdy se do Vracova na několik měsíců vrací 
Jana Williamson, roz. Lukešová, která bez SG nemohla být, a  tak 
v  únoru téhož roku udělala nábor, tím začíná nová éra sportovní 
gymnastiky ve Vracově.

Začalo cvičit 15 děvčat, s  tréninkem jí pomáhaly Miroslava 
Měchurová a  Pavlína Fridrichová. V  květnu odjíždí Jana do  USA 
ukončit svoji trenérskou činnost. Po  návratu v  říjnu pokračuje 
s  děvčaty v  tréninku. V  lednu 2023 dělá další nábor dětí do  SG 
ve věku od pěti do devíti let. Tak přibylo dalších 15 děvčat. V červnu 
uspořádala pro rodiče cvičební hodinu, které se zúčastnilo 32 děvčat. 
V srpnu proběhl týdenní příměstský gymnastický tábor za účasti 30 
dětí. V  září se uskutečnil další nábor děvčat, v  současné době má 
oddíl 62 gymnastek. Jsou rozděleny do dvou tréninkovvých skupin, 
každá cvičí dvakrát týdně.

Jana Williamson vystudovala UJEP v Brně obor tělesná výchova –  
zeměpis. Při studiu trénovala v  Brně a  dojížděla i  do  Vracova. 
Po absolvování UJEP v Brně nastupuje jako trenérka SG ve středisku 
vrcholového sportu Zbrojovka Brno a  začíná studovat na  FTVS 
(Fakulta tělesné výchovy a  sportu) v  Praze trenérství sportovní 
gymnastiky. Po  úspěšném absolvování studia v  roce 1990 odchází 
jako profesionální trenérka SG do USA. V Severní Karolině trénovala 
31 let talentované děti, se kterými dosahovala velmi pěkných 
výsledků na mistrovství USA ve SG.

S trenérskou prací Janě pomáhají:
Dana Hlavsová - vystudovala FTVS v  Bratislavě , absolvovala kurz 
pro trenérky SG II. třídy v Praze. 

Monika Jakšová - vystudovala UJEP v  Brně , absolventka kurzu 
trenérky SG a moderní gymnastiky.
Dalšími trenérkami jsou Pavlína Fridrichová a Mirka Stávková, které 
závodily v SG, dále Petra Koníčková a Mirka Měchurová.

Cílem trenérek jsou usměvavé děti, vedené pomocí gymnastického 
cvičení k fyzickému i psychickému zdraví, k sebedůvěře a radosti ze 
zdravého pohybu i  získaných dovedností. Díky profesionálnímu 
přístupu a  bohatým trenérským zkušenostem připravují děti pro 
další sportovní růst na rekreační či závodní úrovni. Učí je překonávat 
překážky nejen fyzické, ale i ty zdánlivé v sobě samých a v neposlední 
řadě učí děti jednat fair play.

Cvičební hodiny probíhají v bezpečném a hravém prostředí, které 
je ideální pro pohybový a  duševní růst. Využívají speciální měkké 
a  barevné gymnastické nářadí a  náčiní, které umožňuje zábavnou 
formou rozvíjet jejich obratnost, rychlost a sílu, ale bohužel zatím 
tohoto nářadí mají málo.

Gymnastika je pro děti klíčový sport, který rozvíjí sílu, obratnost, 
rychlost, flexibilitu, rovnováhu a disciplínu.

Je to ideální základ pro všechny další sporty.
Dříve ve  Vracově bylo ve  SG několik skupin chlapců i  dívek 

převážně z Vracova, ale do naší vracovské tělocvičny přiváželi rodiče 
své děti ze Bzence, Veselí nad Moravou, Hodonína a  Domanína. 
Nyní sem jezdí děti z  Vlkoše, Vacenovic, Milotic a  ze Bzence. 
V letošním roce se po delší odmlce chtějí s gymnastkami zúčastnit 
už 62. ročníku gymnastického tábora na Soboňkách.

Velký dík patří všem trenérkám, které se o  děti v  oddíle starají 
a dělají tuto práci zadarmo. Do budoucna by chtěly otevřít skupinu 
pro chlapce, ale zatím neúspěšně shání trenéra či trenérku.

Zdeněk Hlavsa

NÁRODNÍ HÁZENÁ VRACOV 
Mladší žáci
26. 11. 2023 1. turnaj Zimních halových přeborů mladších žáků 
v Brně 

Nemoci nám zredukovaly sestavu na minimum. Ale i v sedmi se 
nám docela dařilo (prohry ve vyrovnaných zápasech byly těsné), až 
v  posledním zápase, kdy jsme hráli v  přeházené sestavě, jsme do-
stali nakládačku.

TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec 7:4
TJ Sokol Vracov – TJ Sokol Ostopovice 6:7
TJ Sokol Vracov – 1. NH Brno 7:8
TJ Sokol Vracov – SK Autonot Jihlava 3:5
TJ Sokol Vracov – Draken Brno 0:11

Tabulka turnaje mladších žáků v Brně:
1. Draken Brno 50:13  10b.
2. 1.NH Brno 38:42  6b.
3. SK Autonot Jihlava 32:31  6b.
4. TJ Sokol Ostopovice 24:38  4b.
5. TJ Sokol Vracov 23:35  2b.
6. TJ Jiskra Humpolec 26:34  2b.

Mladší žáci v Humpolci: nahoře zleva Jakub Vobruba (1), Adam Druga (27),  
Lucie Holešinská, Karolína Půčková (2), Barbora Slintáková (3), Radim Loprais,  
uprostřed Yehor Andrijenko, Liliana Chlustinová (2), Dominik Letovský, Tobias Poštolka, 
dole Matouš Magulák (1)
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20. 1. 2024 2. turnaj Zimních halových přeborů mladších žáků 
v Humpolci

V  sobotu 20. ledna hráli mladší žáci, doplnění o  žačky, 2. kolo 
Zimních halových přeborů v Humpolci. Hrací doba byla 1x22 minut. 
Kromě zápasu s  Drakenem Brno jsme bodovali v  každém zápase. 
Naše družstvo skončilo na  turnaji třetí, o  čemž rozhodla i  remíza 
s NH Brno, které nás předstihlo v tabulce. I v součtu obou turnajů se 
kluci umístili na třetím místě a domů si přivezli bronzové medaile.

TJ Sokol Vracov – TJ Sokol Ostopovice 6:5
TJ Sokol Vracov – 1. NH Brno 12:12
TJ Sokol Vracov – Draken Brno 1:14
TJ Sokol Vracov – SK Autonot Jihlava 7:6
TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec A 5:5
TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec B 5:1

Tabulka 2. kola ZHP mladších žáků v Humpolci:
1. Draken Brno 66:18  12b.
2. 1. NH Brno 56:47  9b.
3. TJ Sokol Vracov 36:43  8b.
4. TJ Jiskra Humpolec A 34:39  5b.
5. SK Autonot Jihlava 27:45  3b.
6. TJ Jiskra Humpolec B 13:37  3b.
7. TJ Sokol Ostopovice 42:45  2b.

Mladší žačky

28. 1. 2024 2. kolo Zimních halových přeborů mladších žaček  
v Jihlavě

Systém turnaje při účasti devíti družstev nás zařadil do skupiny C 
a po těsné prohře s Humpolcem nás 2. místo ve skupině posunulo 
do skupiny o 4. – 6. místo. Děvčata po dvou jasných výhrách skonči-
la v Jihlavě na 4. místě. Po součtu umístění z obou turnajů si odváží 
pěkné bronzové medaile za 3. místo.

TJ Sokol Vracov – 1. NH Brno 9:0
TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec A 5:6
TJ Sokol Vracov – TJ Sokol Ostopovice 6:1
TJ Sokol Vracov – Draken Brno 8:2

Skupina C:
1. Humpolec A 16:6  4b.
2. Vracov 14:6  2b.
3. NH Brno 1:19  0b.

Skupina o 4. – 6. místo:
1. Vracov 14:3  4b.
2. Draken 10:14  2b.
3. Ostopovice 7:14  0b.

Starší žačky

14. 1. 2024 2. turnaj Zimní ligy starších žaček v Brně
V brněnské nafukovací hale se hrálo druhé kolo a děvčata si druhým 
místem vybojovala postup do  semifinále, když prohrála o  branku 
pouze s Drakenem Brno A. Hrálo se každý s každým 1x20 minut.

TJ Sokol Vracov – TJ Olbramovice 9:4
TJ Sokol Vracov – SK Autonot Jihlava 8:4
TJ Sokol Vracov – Draken Brno A 7:8
TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec 8:2
TJ Sokol Vracov – TJ Sokol Ostopovice 9:4
TJ Sokol Vracov – Draken Brno B 9:4

Tabulka 2. turnaje starších žaček v Brně :
1. Draken Brno A 63:19  12b.
2. TJ Sokol Vracov 50:26  10b.
3. SK Autonot Jihlava 35:28  7b.
4. TJ Olbramovice 32:36  5b.
5. TJ Sokol Ostopovice 30:43  5b.
6. TJ Jiskra Humpolec 14:41  2b.
7. Draken Brno B 27:58  0b.

2. 3. 2024 Semifinále Zimní ligy starších žaček ve Svinově
Z druhého místa v základní skupině jsme postoupili dál. Víkend, 

kdy se hrálo semifinále, zasahoval do  zimních prázdnin a  několik 
děvčat bylo na horách. Do Svinova tak odjelo jen osm hráček. Začá-
tek turnaje v nové hale odehrála děvčata dobře. V prvních dvou zá-
pasech připravila o bod krajského soupeře Draken Brno a pak těsně 

prohrála o gól s Dobruškou. Útok bohužel nastřílel ze všech soupe-
řů nejméně branek, a tak děvčata byla v dalších zápasech od zisku 
bodů daleko. Dalším faktorem byla viditelná výšková i hmotnostní 
převaha soupeřek. V  prvním zápase děvčata sehrála s  Drakenem 
velmi vyrovnané utkání. Obě družstva věděla, co od sebe čekat, a tak 
padalo málo branek. Nervozita z prvního zápasu turnaje byla znát 
v nepřesnostech při střelbě i v nahrávkách. S Dobruškou nám k vy-
rovnanému utkání pomohly brejky, které holky spolehlivě zakončo-
valy. I přes výškový rozdíl se nebály chodit do kliček, do úhlů a stře-
lecké příležitosti proměňovat. Dobruška se dala porazit. Ve  třetím 
zápase s  pozdějším vítězem Svinovem se dobře blokující obraně 
dařilo držet přijatelný rozdíl. Nezachytala nám brankářka. Co pro-
šlo přes bloky, byl gól. V útoku to bylo trápení s velkým množstvím 
přešlapů. Pouze čtyři branky v soupeřově síti je holt na bodový zisk 
málo. Ve čtvrtém zápase s Podhorním Újezdem se situace opakova-
la. Spousta obranných bloků nás opět držela na dohled. Naše bran-
ky padaly jen z brejků, o hodně branek nás obraly přešlapy útočnic. 
V posledním zápase ze Starou Vsí už byla na děvčatech vidět únava, 
která se po dvou hodinách hry s omezenými možnostmi střídat mu-
sela dostavit. Střelba neumístěná a také se nám zranila obránkyně, 
takže v  obraně musela zaskakovat jedna z  útočnic. I  když děvčata 
skončila poslední, nebyl to úplný propadák. Sehrála utkání se sou-
peři, na které narazí při předpokládané účasti na letním Mistrovství 
ČR a zkušenosti se budou hodit.

TJ Sokol Vracov – Draken Brno 5:5 
TJ Sokol Vracov – Sokol Dobruška 11:12
TJ Sokol Vracov – Sokol Svinov 4:10
TJ Sokol Vracov – TJ Sokol P. Újezd 9:12
TJ Sokol Vracov - TJ Stará Ves n/O. 9:14

Tabulka Semifinále ZL starších žaček ve Svinově:
1. TJ Sokol Svinov 63:42  10b.
2. TJ Sokol Podhorní Újezd 62:58  8b.
3. Draken Brno 47:46  5b.
4. Sokol Dobruška 63:63  4b.
5. TJ Stará Ves nad Ondřejnicí 49:60  2b.
6. TJ Sokol Vracov 38:53  1b.

Sestava a  branky: Nikola Andrešičová, Nikola Letovská, Carla  
Nejezchlebová, Rozálie Jarůšková, Helena Kozumplíková (14),  
Krystyna Dolenko (6), Radana Břečková (17), Adele Drugová (1)

Starší žáci
27. 1. 2024 2. kolo Zimní ligy starších žáků v Brně:

V této kategorii čtyři starší kluky doplňují mladší a nemocný Matěj 
Iš nám v obraně citelně chyběl. Na náš jediný zimní turnaj do Brna 
se jelo jen v sedmi. Potěšila především remíza s družstvem Drakenu 
Brno. Třetí místo je pěkné. Vzhledem k naší neúčasti na prvním tur-
naji (10. 12. 2023 v Humpolci) se vracovské družstvo do celkového 
pořadí nezapočítává. Do  semifinále postoupil Draken Brno A  a  TJ 
Jiskra Humpolec A.

TJ Sokol Vracov – 1. NH Brno 6:4
TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec B 18:0
TJ Sokol Vracov – Draken Brno A 5:14
TJ Sokol Vracov – SK Autonot Jihlava 3:4
TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec A 0:8
TJ Sokol Vracov – Draken Brno B 4:4

Tabulka 2.turnaje ZL starších žáků:
1. Draken Brno A 69:26  12b.
2. TJ Jiskra Humpolec A 40:15  10b.
3. TJ Sokol Vracov 36:34  5b.
4. 1. NH Brno 27:26  5b.
5. SK Autonot Jihlava 21:30  5b.
6. Draken Brno B 29:29  5b.
7. TJ Jiskra Humpolec B 5:67  0b.

Sestava a  střelci: Tobias Poštolka, Jakub Vobruba, Tomáš Salva, 
Dominik Letovský, Adam Druga (11), Jan Kunický (9), Patrik Loprais 
(16)

Dorostenky
25. 2. 2024 Semifinále Zimní ligy dorostenek ve Vracově

Na domácím hřišti se hrálo i semifinále a děvčata v turnaji neztra-
tila ani bod. Do finále postoupila z prvního místa. Potěšila především 
výhra nad krajským rivalem z  Humpolce. Byla to první výhra nad 
Humpolcem po třech prohrách v tomto ročníku (na podzim v Hum-
polci prohra 12:20, v  oblastním kole Zimní ligy 5:7, ve  čtvrtfinále 
Zimní ligy 10:16). Ve vyrovnaných zápasech s Humpolcem, Chropyní 
a Svinovem rozhodovala dravost a střelecké schopnosti Amálie Var-
mužové (46 branek), jediné dorostence v útoku. Útok doplněný star-
šími žačkami hrál výborně a soupeřům nastřílel 71 branek. V brance 
zářila Sandra Koutná a s ní držela krok i dobře hrající obrana.

TJ Sokol Vracov – TJ Sokol Svinov 13:11 (5:5)
TJ Sokol Vracov – KNH Spoje Praha 12:5 (7:2)
TJ Sokol Vracov – TJ Chropyně 14:7 (6:3)
TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec 12:9 (7:4)
TJ Sokol Vracov – Sokol Krčín 20:5 (11:3)

Tabulka semifinále dorostenek:
1. TJ Sokol Vracov 71:37  10b.
2. TJ Jiskra Humpolec 52:36  8b.
3. TJ Chropyně 54:34  6b.
4. TJ Sokol Svinov 63:50  4b.
5. Sokol Krčín 29:74  2b.
6. KNH Spoje Praha 29:67  0b.

Mladší žačky ve Vracově: nahoře zleva Michaela Půčková, Liliana Chlustinová (20),  
Diana Chlustinová, Lucie Holešínská (1), dole Barbora Slintáková (10), Barbora Goliášová, 
Sofie Petříková, Karolína Půčková (2), Stella Goliášová

Starší žačky ve Vracově:  nahoře zleva Libor Bulička, Radana Břečková (12),  
Nikola Letovská, Adele Drugová (6), Carla Andrea Nejezchlebová, Helena Kozumplíková 
(17), Alžběta Fridrichová, dole Rozálie Jarůšková, Krystyna Dolenko, Nikola Andrešičová, 
Gabriela Grufíková, Jasmína Novotná, Barbora Slintáková

Družstvo dorostenek ve Vracově 25. 2. 2024: horní řada zleva Adele Drugová,  
Amálie Varmužová (46), Helena Kozumplíková (15), Kateřina Salvová, Carla Nejezchlebová, 
Nikola Letovská, dole Radana Břečková (6), Krystyna Dolenko (3), Sandra Koutná,  
Inka Polášková,
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16. 3. 2024 Finále Zimní ligy dorostenek v Nýřanech (u Plzně)
V  sobotu 16. března se hrálo ve  sportovní hale v  Nýřanech finále 
Zimní  ligy dorostenek. Do  finále se probojovala družstva TJ Sokol 
Vracov, TJ Jiskra Humpolec, TJ Chropyně, Sokol Tymákov, TJ Sokol 
Nezvěstice, TJ Stará Huť. Pouze osm děvčat (z toho polovina starší 
žačky) a dva trenéři si jelo změřit síly s dorosteneckou elitou. Vzhle-
dem k  vzdálenosti vyrazili už o  den dříve a  přespali v  Přešticích. 
V  jednom dni odehrát téměř 3 hodiny bylo v  osmi náročné a  třetí 
místo je nečekaný úspěch. Výhra v prvním zápase nad Tymákovem 
potěšila (soupeř nám dal ve  druhé půli jen jednu branku a  zápas 
jsme otočili). Zbytečná remíza s  krajským rivalem Humpolcem 
(vedli jsme na začátku druhého poločasu už 6:1 a nepřesnou střel-
bou jsme dovolili soupeři srovnat) nás posunula do boje o medaile. 
Vyplatilo se nechat v zápase s Nezvěsticemi odpočívat naši nejlep-
ší střelkyni a po výhře nad Chropyní se pak už jenom fandilo Staré 
Huti v posledním zápase turnaje. A ono to vyšlo. Amálie Varmužová 
byla trenéry vyhodnocena na druhém místě mezi útočníky a mezi 
střelci skončila na třetím místě.

 
Výsledky:
TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec 9:9 (5:1)
TJ Sokol Vracov – TJ Sokol Nezvěstice 14:5 (9:2)
TJ Sokol Vracov – TJ Stará Huť 7:12 (5:8)
TJ Sokol Vracov – TJ Chropyně 10:7 (8:3)

Tabulka finále ZL dorostenek v Nýřanech:
1. TJ Sokol Nezvěstice 70:44  10b.
2. TJ Stará Huť 59:47  8b.
3. TJ Sokol Vracov 37:47  5b.
4. Sokol Tymákov 50:42  4b.
5. TJ Jiskra Humpolec 43:62  3b.
6. TJ Chropyně 44:61  0b.

Ženy
18. 2. 2024 Čtvrtfinále Českého poháru žen ve Vracově

Ligová družstva mají účast v Českém poháru povinnou, a tak naše 
družstvo bylo jediné, které hraje nižší soutěž. Po prvních dvou vítěz-
ných zápasech měly ženy postup v kapse. V prvním zápase porazily 
Chropyni a ve druhém zápase jednoznačně dalšího ligového účast-
níka HK Hlinsko. Ženy za rozhodnutého stavu nastoupily k posled-
nímu zápasu s Krčínem se Sandrou v brance a jiném složení obrany. 
Především v  první půli se jim bohužel nedařilo v  útoku a  prohrály 
o 2 branky.

TJ Sokol Vracov – TJ Chropyně 18:14 (9:7)
TJ Sokol Vracov – HK Hlinsko v Čechách 19:12 (11:5)
TJ Sokol Vracov – Sokol Krčín 13:15 (4:6)

Tabulka čtvrtfinále žen:
1. TJ Sokol Vracov 50:41  4b.
2. Sokol Krčín 58:58  3b.
3. HK Hlinsko v Č. 56:59  3b.
4. TJ Chropyně 63:69  2b.

Sestava a střelci: Kateřina Slavíková, Sandra Koutná, Aneta Var-
mužová, Barbora Slavíková, Kateřina Salvová, Veronika Somrová, 
Alžběta Fridrichová (19), Amálie Varmužová (16), Adéla Dobešová 
(10), Adéla Chlustinová (5), Renata Chlustinová, Kateřina Kulendo-
vá, Inka Polášková

9. 3. 2024 Semifinále Českého poháru žen v Dobrušce
Nemoci zredukovaly sestavu, a  tak do  Dobrušky vyrazilo 10 hráček 
bez nemocného trenéra. Už po prvních dvou vyhraných zápasech bylo 
jasné, že si naše ženy zahrají finále ČP, které se hrálo 23. a 24. března 
2024 opět v Dobrušce. Ve třetím zápase prohra s loňským Mistrem ČR  
o 2 branky už nic neřešila.
Bohužel jsme družstvo na  tento víkend nesložili a  finále se nezú-
častnili. Škoda, protože jsme nebyli bez šance uspět. Zklamal pří-
stup některých hráček k účasti na turnaji. Omluva z finálového tur-
naje nás bude bolet i finančně (pokuta 14 000 Kč). 

TJ Sokol Vracov – TJ Pustějov 17:14 (7:7)
TJ Sokol Vracov – Sokol Krčín 18:15 (10:10)
TJ Sokol Vracov – Sokol Dobruška 18:20 (10:8)

Tabulka semifinále Českého poháru žen v Dobrušce:
1. Sokol Dobruška 58:49 6b.
2. TJ Sokol Vracov 53:49 4b.
3. TJ Pustějov 52:56 2b.
4. Sokol Krčín 51:60 0b.

Sestava a  střelci žen v  Dobrušce:  Kateřina Slavíková, Aneta  
Lopraisová, Barbora Slavíková, Aneta Varmužová, Kateřina Salvo-
vá, Veronika Somrová, Alžběta Fridrichová (17), Amálie Varmužová 
(22), Adéla Chlustinová (12), Renata Chlustinová (2)

Přípravka
Také v  nejmladší kategorii se nespalo a  hrály se tři turnaje:  

17. 11. 2023 ve Vracově, 24. 2. a 16. 3. 2024 v Brně. Jak už to v této ka-
tegorii bývá, nemoci míchají sestavami a pokaždé hraje někdo jiný. 
Družstvo přípravky má na hřišti 4 hráče a hraje v jedné třetině hřiš-
tě a obdobně jako v handbalu útočí a brání stejní hráči. Branky jsou 
dva metry vysoké a tam ještě malí brankáři nedosáhnou. Zápasy se 
hrají každý s každým a v oblasti jsou maximálně 11 minut dlouhé. 
Výsledky z posledního brněnského turnaje.

16. 3. 2024 3. turnaj ZHP Brno:

Tabulka starší přípravky:
1. TJ Sokol Vracov 50:20  13b.
2. TJ Sokol Ostopovice A 49:29  11b.
3. TJ Miroslav D 29:23  8b.
4. TJ Miroslav A 34:29  8b.
5. TJ Sokol Ostopovice B 34:42  6b.
6. TJ Miroslav B 24:37  5b.
7. Draken Brno 27:37  3b.
8. J Miroslav C 23:53  2b.

Tabulka mladší přípravky:
1. TJ Sokol Vracov B 34:7  12b.
2. TJ Sokol Kokory  A  33:15  9b.
3. TJ Sokol Kokory B 23:18  7b.
4. Draken Brno 24:22  7b.
5. TJ Sokol Vracov A 18:22  5b.
6. TJ Miroslav A 14:35  2b.
7. TJ Miroslav B 6:33  0b.

A co nás čeká na domácím hřišti na jaře:
-  20. 4. 2024 TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec  

(dorostenky a ženy)
- 27. 4. 2024 turnaj přípravek
- 28. 4. 2024 TJ Sokol Vracov – Draken Brno
- 4. 5. 2024 TJ Sokol Vracov – 1. NH Brno a KNH MS Brno
- 5. 5. 2024 TJ Sokol Vracov - TJ Sokol Ostopovice a Kokory
- 18. 5. 2024 vložený turnaj dorostenek
- 19. 5. 2024 TJ Sokol Vracov – SK Autonot Jihlava
- 26. 5. 2024 TJ Sokol Vracov – TJ Jiskra Humpolec (žactvo)
- 21. 6. – 23. 6. 2024 Pohár ČR dorostenek 

Do všech mládežnických družstev hledáme nové hráče a hráčky. 
Počínaje přípravkou, kde hledáme děti ve věku 5 – 9 let,  

do mladšího žactva děti ve věku 9 -12 let a do staršího žactva 
ve věku 13 – 15 let.

FC VRACOV MUŽI – okresní přebor
Po  postupu do  Okresního přeboru Hodonínska, který hraje 14 

týmů, se naši muži po podzimní části sezóny umístili na 5. místě ta-
bulky. Na  nováčka soutěže jde o  velmi pěkné umístění, které nám 
dává velkou naději, že se v této soutěži udržíme i pro další soutěžní 
ročník. Abychom i  na  jaře mohli dosahovat podobných výsledků, 
zorganizoval klub ve spolupráci s vedením týmu a hráči krátké, ale 
intenzivní zimní fotbalové soustředění ve sportovním areálu Jiskry 
Strážnice. Ne všichni z hráčského kádru se této čtyřdenní akce z dů-
vodů studia nebo zaměstnání mohli zúčastnit, ale i tak soustředění 
mělo velký význam jak pro zlepšení fyzické kondice a  herních do-
vedností, tak pro utužení osobních vztahů v  týmu. V  rámci zimní 
přípravy jsme odehráli také několik přátelských utkání:
FC Vracov – Jarošov 3:2
FC Vracov – Bzenec/Vracov dorost 5:3 
Vacenovice – FC Vracov 2:0
FC Vracov - Hovorany 6:1

V  sobotu 16. 3. vstoupil tým domácím zápasem se Starým Pod-
dvorem do jarní části mistrovské sezóny. A vstup to byl velmi pove-
dený. Výhra 5:2 (Říha Lukáš 4, Loprais Pavel) nás aktuálně posunula 
už na 4. místo tabulky. Chlapci jsou odhodláni udělat maximum pro 
to, abychom se na podobných, pro nováčka lichotivých pozicích ta-
bulky, nacházeli i na konci soutěže. 

Sestava týmu v prvním jarním mistrovském utkání: v bráně Bábík 
Martin – obrana Půček Karel, Goliáš Darek, Knee Radek, Mlček Rosti-
slav – záloha Gaspar Tomáš, Čožík Martin, Vrážel Filip, Říha Vít – útok 
Říha Lukáš, Gaspar Tomáš , střídali Fridrich Filip, Rotrekl Samuel, 
Otépka Stanislav, Polanský Tomáš, Zmeškal Ondřej a Svoboda Matěj 
Trenér: Ivo Gaspar. 
Vedoucí týmu: Pavel Loprais

Dorostenci
Na jarní část sezony se hoši připravují sice 3x týdně, ale neustálé 

absence, omluvy a výmluvy jsou příčinou slabé kondice a to je špat-
ně. Navíc během podzimu a zimní přestávky nám ukončilo činnost 
několik hráčů. Přesto je naším cílem především zachránit a udržet 
krajský přebor. Uvidíme, jak se velmi mladý kádr s  tímto vyrovná 
a zda zvládne stěžejní zápasy s týmy, které jsme na podzim porazili. 
Někteří hráči budou muset odehrát utkání za starší i mladší dorost, 
což bude pro ně fyzicky náročné. Dorostenci také odehráli několik 
přátelských zápasů:
Mutěnice/Dubňany -Bzenec/Vracov 3:2
Bzenec/Vracov – Boršice u Buchl. 5:4
Bzenec/Vracov – Strání 5:1
Bzenec/Vracov – Dambořice 3:5

Doufáme, že kluci vše zvládnou a na konci sezony zavládne u nás 
spokojenost. První příležitost měli již 16. 3. ve Veselí. Starší dorosten-
ci se ujali vedení brankou Matyáše Mívalta, ale po chybách v obraně 
nám domácí tým vstřelil dvě branky a zvítězil 2:1. Škoda. Sestava star-
šího dorostu: Štván Štěpán - Motáň Jonáš, Loprais Jakub, Stanislav 
Ondřej, Loprais Jan – Klimek Hynek, Mívalt Matyáš, Němeček Šimon, 
Ludva Hynek – Juřík Adam, Vajdík Michal, střídal Gasnárek Štěpán, 
připraveni Londin Michal, Londin Lukáš, Klimek Vojta, Pres David. 
Trenér: Bronislav Chovanec, as. Dolan Ladislav
Mladší dorost nestačil na domácí technický tým a prohrál vysoko 6:0.

Sestava: Pres David – Klimek Vojta, Loprais Jakub, Štván Štěpán, 
Motáň Jonáš – Loprais Jan, Juřík Adam, Ludva Hynek, Londin Michal, 
Havrda Vilém, Prokeš David, střídali Gasnárek Štěpán, Fridrich Filip, 
Fridrich Tomáš.
Trenér: Antonín Píštěk

Starší přípravka zleva Stella Goliášová, Nela Svitálková, Michaela Půčková, dole Yehor 
Andrijenko

Mladší přípravka nahoře zleva Antonín Pres (9), Petr Sedlák (5), Antonín Novák (4),  
Jan Pres (10), uprostřed Petr Pres (2), Ema Holešinská, Kristýna Kubošková,  
dole Lenka Holešinská (20), Samuel Vobruba (2)
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Žákovská družstva
V lednu začali žáci zimní přípravu ve Vracově na sokolovně a také 

ve Strážnici na umělé trávě. Tréninky mají hoši dvakrát týdně, a to 
pondělí a  čtvrtek. V  hale trénovali většinou techniku a  práci s  mí-
čem. Na  konci ledna odehráli mladší žáci první přípravný zápas 
na umělé trávě proti Břeclavi, kde jsme vyhráli 3:1. Od února jsme 
začali trénovat i ve středu mimo halu, a to atletický a kondiční tré-
nink ve Bzenci. V únoru jsme odehráli další dva tréninkové příprav-
né zápasy na umělé trávě proti Veselí/ Strážnice (hřiště Strážnice), 
oba jsme prohráli. V březnu jsme pokračovali v tréninkové činnosti 
na hřišti ve Vracově a Bzenci.   Další přípravný zápas jsme odehráli 
ve  Vracově   na  tréninkovém hřišti proti FKM Podluží vysokou vý-
hrou 9:0. Na  tyto přípravné zápasy jsme nominaci nedělali, šanci 
dostali všichni kluci, kteří chodí na trénink a chtějí se posunout dál.  
Myslím si, že se kluci těší na první mistrovské zápasy. Trenéři Olin 
Bábík a Jarek Lunga

Přípravné utkání starších žáků:
Strážnice/Veselí – Bzenec/Vracov 5:2
Dubňany/Mutěnice – Bzenec/Vracov 2:5
Bzenec/Vracov – Tatran Rousínov 5:2
Trenéři starších žáků: Hrabec Roman a David Prokeš

Přípravky
Naše družstva přípravek trénovala střídavě ve sportovních halách 

ve Bzenci a ve Vracově. Starší i mladší přípravky se zúčastnily zimní 
halové ligy, kterou pořádá okresní fotbalový svaz v  Lužicích. Hrálo 
se systémem několika turnajů. V  závěrečném turnaji vyhrála naše 
mladší přípravka v B finále všechna utkání a umístila se na pěkném 
9. místě z  20 účastníků. Starší přípravka má finálový turnaj teprve 
před sebou. Mimo OHL si trenéři domluvili několik přátelských zá-
pasů. Mistrovské soutěže přípravek začínají poslední víkend v břez-
nu a kluci se už těší.

Velmi dobrým počinem bylo založení družstva nejmenší minipří-
pravky, která bude hrát prozatím přátelské zápasy, které si trenéři 
vyjednají i se soupeři, se kterými budou hrát starší i mladší přípravky.

Takže k nám můžete přivézt své ratolesti již ve věku čtyř let. Bližší 
informace vám podají trenéři přímo na  hřištích. Přípravky trénují 
každé pondělí a čtvrtek. Sudý týden ve Bzenci a lichý týden ve Vra-
cově, zatím od 16:30.
Trenéři přípravek: Londin Martin, Londin Lukáš, Dolan Jiří, Moudrý 
Ladislav, Vrána Lukáš

Jiří Kudlík

TENISOVÝ KLUB VRACOV
Zima je pro tenisové nadšence dobou, kdy se přesouvají pod stře-

chy tenisových hal a na venkovních kurtech nastává doba „zimního 
spánku“. Absence tenisové haly ve  Vracově nutí všechny příznivce 
našeho sportu vyhledávat možnosti zahrát si a  zatrénovat v  okol-
ních halách ve Strážnici, Kyjově, Těmicích, Hodoníně nebo vzdále-
nějších Kunovicích, Uherském Hradišti a Starém Městě. Vzhledem 
ke vzdálenostem a finanční náročnosti tak zimní tenisovou sezónu 
absolvují pouze největší nadšenci a nejvěrnější milovníci tenisové-
ho sportu. 

Jsme proto rádi, že i Vracov přispívá našim mladým sportovcům 
na tréninkové hodiny v kyjovské nafukovací hale, a ti tak mají mož-
nost se pravidelně připravovat jak na  zimní turnaje, tak i  na  jarní 
venkovní tenisovou sezónu.

Výbor tenisového oddílu se během zimy několikrát sešel, aby řešil 
běžné provozní věci související s  chodem klubu. Byla také svolána 
členská schůze klubu, kde se řešila účetní uzávěrka, investice v dalším 
období i příprava kurtů na jarní období. Naši svěřenci se také zúčast-
nili Plesu sportovců a  členové oddílu pod vedením Petra Lukeše se  
aktivně podíleli na jeho přípravě a zdárném průběhu. Během plesu 
byli pak za dlouhodobý přínos k rozvoji vracovského tenisu oceněni 
Stanislav Šmída, Zdeněk Veselovský a  Jaroslav Zálešák, zakládající 
členové našeho oddílu. Všem jmenovaným touto cestou děkujeme 
a věříme, že se s nimi na našich kurtech budeme stále potkávat.

Petr Lukeš, Dominik Lukeš a Radek Pres se během zimy předsta-
vili na několika amatérských turnajích. Na silně obsazeném turnaji 
v  Uherském Hradišti se jim ze dvanácti účastníků podařilo uhájit 
páté místo, což bylo při silné konkurenci velkým úspěchem.

Sourozenci Lukášovi, členové našeho oddílu, absolvovali během 
zimy v  kyjovské hale 2x týdně tréninkové jednotky pod vedením 
trenérů Jakuba Maguláka a Kateřiny Siskové. Dále pak dojížděli 2x 
týdně do  haly v  Otrokovicích, kde pod vedením trenéra Stanislava 
Nebojsy „polykali“ další tréninkové hodiny společně s dalšími hráči 
Jiskry Otrokovice, za kterou hrají soutěže družstev. 

Martin Lukáš se zúčastnil během zimy deseti halových turnajů. 
I přesto, že je nováčkem ve své věkové kategorii starších žáků, uspěl 
na  několika turnajích v  podobě semifinálových i  finálových účastí 
ve dvouhře i čtyřhře a na žebříčku je ve svém ročníku 2011 na desá-
tém místě v rámci Jihomoravského kraje.

Lukáš Lukáš začínal letos v kategorii dorostenců, kde se zúčastnil 
také deseti turnajů. Přechod ze žákovské kategorie do dorostenecké 
je velmi těžký, neboť na turnajích můžete narážet i na soupeře o čty-
ři roky starší. Zde se pak projevuje fyzická i mentální připravenost, 
zkušenosti i „hrubá síla“ jednotlivých hráčů. Přes tyto aspekty se mu 
podařilo vyhrát několik zápasů ve dvouhře i čtyřhře a společně s bra-
trem Martinem se tak kvalifikovali do  Krajské tenisové akademie, 
kterou pořádá Zlínský kraj pro vybrané nejlepší a nejperspektivnější 
hráče z daného regionu. Ti se pak během roku zúčastní několika tu-
zemských i zahraničních soustředění pod vedením nejzkušenějších 
trenérů Zlínského kraje. 

Jaro nám už klepe na dveře, a tak během pár dnů začne pravidel-
ná příprava kurtů na jarní a letní sezónu. Všichni členové oddílu se 
těší, až vyběhnou na naše antukové kurty s košťaty, hráběmi, lopa-
tami i válcem a budou moci rozházet tuny antuky v rámci bezplat-
ných brigádnických hodin, aby naše kutry byly perfektně připraveny 
a mohlo se začít co nejdříve hrát. Tímto zároveň zveme všechny příz-
nivce tenisu, aby se nebáli od začátku května si přijít zahrát a zlepšit 
svou tělesnou kondici na naše vracovské antukové kurty.  

Závěrem bychom pak chtěli poděkovat představitelům města 
za podporu našeho oddílu i VPS Vracov a jejich pracovníkům za po-
moc při každodenním provozu na našich kurtech.

Lukáš Lukáš, člen výboru TK Vracov

TADY BUDOU REKLAMY, LETÁKY, PLAKÁTKY
Reklama nazvaná A5 napravo má požadavek, aby byla na pravé 

straně při listování zpravodajem

VZPOMÍNÁME NAD STRÁNKAMI VRACOVSKÉHO ZPRAVO-
DAJE Z ROKU 1987

FOTO: ZPRAVODAJ 1987 25 – 28 - PROSÍM O OŘEZÁNÍ SCANŮ 
ZPRAVODAJE

TRÉNOVÁNÍ PAMĚTI SE ZDEŇKEM GLOZEM
FOTO: PAMET 

Horní řada zleva:Trenér Oldřich Bábík, Ondřej Toman, Daniel Anajev, Michal Dobešek, 
Josef Churý, Jaroslav Lunga, Tomáš Novák, Trenér Jaroslav Lunga.
Dolní řada zleva:Daniel Bartoň, Vojtěch Řezník, Kryštof Šafář, Matyáš Šafář, Lukáš Tomek, 
Viktor Basovník.

• Stabilitu silného zaměstnavatele
• Měsíční příděl cukrovinek zdarma
• Firemní benefity, stravování
• 5 týdnů dovolené
• Nástup možný ihned

NABÍZÍME

tel. 518 398 765
kariera@candyplus.cz

www.candyplus.cz

HLEDÁME NOVÉ
KOLEGY A KOLEGYNĚ 

Buďte součástí výroby cukrovinek pro celý svět!

VÝROBNÍ OPERÁTOR  
- obsluha stroje | předák
- 25.000 – 35.000 Kč (dle směnnosti)

REFERENT NÁKUPU
REFERENT OBCHODU

INZERCE
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IRENA PAVLÍKOVÁ
REALITNÍ MAKLÉŘ

pavlikova@reality-proradost.cz

607 620 906

irena-pavlikova.reality-proradost.cz



Fotovoltaické elektrárny
Tepelná čerpadla    Klimatizace

Energie ze slunce
Přeměňte každý sluneční paprsek na svého 
tichého spojence v boji s rostoucími účty 

za elektřinu.

Úspory za energie
Nevyhazujte peníze „oknem“ za energie, které 

můžete mít díky FVE zdarma.

Ochrana proti výpadku dodávek elektřiny
Zajistěte si stabilní a nezávislou dodávku elektřiny, 
aby vaše domácnost či podnikání mohlo fungovat  

bez přerušení, ať se okolo děje cokoliv.

Pojištění proti budoucímu zdražení
Staňte se imunní vůči neustálému zdražování 
elektřiny a získejte klidný spánek s vědomím, 

že vaše energie je již „zaplacena“.

Energetická soběstačnost
Staňte se pánem své vlastní energie a zajistěte si 

tak nezávislost na dodavatelích energií.

Vysoká spolehlivost a nízké náklady na údržbu
Investujte do řešení, které neustále pracuje 
pro vás, a to s minimální potřebou údržby.

Nevyčerpatelný zdroj energie
Spojte se s přírodou a využijte nekonečnou sílu 
slunce – jde o nejčistší zdroj energie, který nikdy 

„nedojde“.

Klademe maximální důraz na kvalitu realizace,  
záruční i pozáruční servis a dlouholeté zkušenosti v oboru.

Fotovoltaické elektrárny realizujeme již 15 let.

www.sunnypower.cz
Nám. Míru 616, 696 42 Vracov    tel.: +420 604 618 098, +420 777 422 330

e-mail: info@sunnypower.cz

Děkujeme, že nenecháváte své psy volně 
pobíhat po honitbě, jde nám o život! 

V případě setkání s divokým prasetem může jít v tomto 
období i o život Vašeho psa!

PRÁVĚ SE RODÍME
a pro přežití nutně potřebujeme klid!

Již v březnu se v přírodě objevují první mláďata, která nutně 
potřebují klid. Stejně tak jejich rodiče, aby se o svá mláďata 

mohli postarat.

Nesbírejte nás, zabijete nás!
Mláďata v přírodě nejsou opuštěná, matka je poblíž.

Členové mysliveckého spolku
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ul. Jana Husa (bývalý areál ZD)

AUTOVRAKOVIŠTĚAUTOVRAKOVIŠTĚ
DD&&D        VRACOVD        VRACOV

VÝKUP AUTOVRAKŮ

NOVĚ PLNÍME NOVĚ PLNÍME 
KLIMATIZACEKLIMATIZACE

www.vrakovistevracov.czwww.vrakovistevracov.cz

Vydáváme doklad
o likvidaci

Likvidace a odvoz ZDARMA
Prodej nových a použitých 

autodílů

731 888 888
731 999 999



Vážení přátelé 
Nemocnice Kyjov,

s novým rokem přichází nové 
výzvy a plány a rád bych Vás 
seznámil s tím, co nás čeká 
v naší nemocnici v průběhu 
následujících měsíců.
Hlavním projektem, na kte-
rém budeme v tomto roce 
intenzivně pracovat, je re-
konstrukce gynekologicko-

-porodnického pavilonu. Tento krok je klíčový pro zlep-
šení poskytované péče a modernizaci našeho zařízení. 
Začali jsme projektováním a postupně se pustíme do 
rekonstrukce porodnice a operačních gynekologických 
sálů. Současně plánujeme rozšíření očního oddělení, 
aby ještě lépe odpovídalo současným potřebám paci-
entů. Cílem je vytvořit prostředí, které bude nejen mo-
derní a efektivní, ale také přátelské a bezpečné.
Díky štědrým evropským dotacím se připravujeme na 
rekonstrukci naší nemocniční kuchyně, s novou tech-
nologií budeme moci vařit ještě chutnější a zdravější 
stravu pro naše pacienty, ale i zaměstnance. Nemoc-
nice Kyjov se také chystá na revoluční změnu systému 
parkování. Naším cílem je otevřít nemocnici více paci-
entům a současně plně uspokojit potřeby našich za-
městnanců. Změna parkovacího systému je dalším kro-
kem směrem k větší otevřenosti nemocnice pacientům.  
O všech novinkách Vás budeme včas informovat.
V roce 2024 nás čekají významné odborné akce, jako 
bude například velká konference sester s celorepub-
likovým přesahem. Nemocnice Kyjov nezapomíná ani 
na vzdělávání a komunitní akce. Cyklus vzdělávacích 
přednášek nebo předporodní kurzy pro budoucí ma-
minky jsou jen malou ukázkou toho, co pro Vás připra-
vujeme. Přichystáme další akce, které budou otevřené 
široké veřejnosti. Těšíme se na jejich realizaci.
Nezapomínáme ani na naše zaměstnance. Projekt fi-
remní kultury, který běží v naší nemocnici, přinesl zlep-
šení pracovního klimatu a spokojenosti zaměstnanců. 
V roce 2024 budeme pokračovat v podpoře inovací  
a kultivaci mezilidských vztahů.
Je toho hodně, co nás čeká. Věřím, že s podporou na-
šich skvělých zaměstnanců a s přízní pacientů budou 
projekty roku 2024 úspěšné. Přeji nám všem mnoho 
energie, odhodlání a společný úspěchů v tomto roce.

MUDr. Jiří Vyhnal, ředitel Nemocnice Kyjov

Inspirovali jsme 
budoucí generaci 
zdravotníků! 
Nemocnici Kyjov pravidelně 
navštěvují žáci základních škol 
v  rámci pravidelných exkur-
zí pro školáky. V prosinci jsme 
procházeli našimi prostory  
a nahlédli do světa zdravotnic-
ké péče mimo jiné s  žáky ZŠ  
J. A. Komenského.
Kdo ví, zda mezi nimi nenajde-
me budoucí lékaře, fyzioterape-
uty, sestřičky, radiology či řidiče 
sanitky!

Inovativní projekt mění firemní 
kulturu a péči o pacienty 
Nemocnice Kyjov pokračuje ve svém inovativním pro-
jektu „Profesionální tým v Nemocnici Kyjov“. Přechá-
zí do další etapy s cílem podporovat firemní kulturu 
a komunikaci mezi zaměstnanci i pacienty. Od října 
loňského roku se konají na půdě nemocnice odborné 
workshopy a setkání, včetně individuálních konzultací.
„Jde o zvýšení kvality poskytované péče. Jsme potěše-
ni, že se naše iniciativa setkává s aktivní účastí zdravot-
níků a ostatních zaměstnanců napříč celou nemocnicí. 
Chtěl bych všem za jejich zájem poděkovat,“ uvedl ře-
ditel Nemocnice Kyjov, MUDr. Jiří Vyhnal.
V rámci nové firemní kultury nemocnice je klíčovým té-
matem oblast profesní seniority, na kterou je v součas-
né době zaměřena pozornost odborné veřejnosti. „Ob-
last stabilizace a podpory našich zdravotních sester je 
fenoménem současné doby, a není možné otálet. Jsme 
rádi, že jsme již nyní na cestě k jejímu řešení,“ zdůrazni-
la náměstkyně pro ošetřovatelskou péči, Mgr. Veronika 
Neničková, MBAce.
Oblast profesní seniority se soustředí na otázky spo-
jené s postavením a podporou zdravotníků, zejména 
sester, které mají rozsáhlé zkušenosti. Zahrnuje otáz-
ky, jako je postavení v pracovním prostředí, možnosti 
kariérního rozvoje, řeší, jak profesně podpořit pohodu 
v práci nebo profesionální růst zdravotníků.
 „V jednotlivých aktivitách projektu sbíráme podněty 
zaměstnanců a mapujeme jejich potřeby, se kterými 
budeme jako vedení nemocnice a na personálním úse-
ku dále pracovat. Jako příklad bych mohla uvést, že pro 
rok 2024 nastavujeme řízení podle cílů, připravujeme 
manažerská i rozvojová školení, přesouváme adaptační 
proces nových zaměstnanců do on-line prostředí, vy-
tváříme příležitosti pro zaměstnance potkat se i mimo 
pracovní prostředí apod. Během setkávání se zaměst-
nanci v rámci projektu si chceme také pojmenovat zá-
kladní pilíře naší firemní kultury – misi, vize a hodnoty 
naší Nemocnice Kyjov,“ doplnila personální náměstkyně 
Mgr. Eva Hošková.
Registrační číslo projektu: 
CZ.03.03.01/00/22_021/0001589
Operační program Zaměstnanost plus
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TRÉNOVÁNÍ PAMĚTI SE ZDEŇKEM GLOZEM
VZPOMÍNÁME NAD STRÁNKAMI VRACOVSKÉHO 

ZPRAVODAJE Z ROKU 1987
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TAKOVÉ TO BÝVÁVALO… PAMATUJETE? 
ZABÍJAČKA 

VELIKONOCE V MUZEÍCH 2024 
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